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Vianočný 
stromček

Stalo sa pekným zvykom, že deti z MŠ 
a ZUŠ vyzdobia začiatkom decembra 
stromček na námestí pred obecným úra-

dom. Vlastnoručne vyrobené, nechýba im ná-
pad ani fantázia, to sú ozdoby, ktorými ozdo-
bili 1. decembra stromček a nechýbali pri tom 
básničky ani pesničky.  
U detí je možné vidieť 
pravú a nefalšovanú ra-
dosť z blížiacich sa Via-
noc. Viac foto na webe.  

M.O.   
foto: D.H.
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„Neberte nám Vianoce!“ chce sa mi za-
kričať. Už mesiac všade na nás blikajú 
tisíce svetielok a dotieravé, gýčové re-
klamy nás presviedčajú o tom, že len to 
materiálne je tým, čo robí Vianoce Via-
nocami. V rádiu som niekedy v novembri 
počula jednu naozaj „vydarenú“ reklamu. 
Vraví sa v nej, že ponožky, trenírky, pa-
puče a pyžamá nie sú darčeky, a aby sme 
si darček vybrali sami. A máme si vybrať 
hneď „len“ drahé esúvečko... To je naozaj 
porovnateľné. Koľko ľudí si na Slovensku 
môže ísť len tak po ulici, vojsť do predaj-
ne s autami a kúpiť „len tak“ pre radosť 
niekomu auto? Bolo zaujímavé sledovať 
aj naše poštárky, ako sa borili s „horami“ 
balíčkov z Číny.  Naša nákupná horúčka 
by tromfla aj tú zlatú na Klondiku, to sa  
musí uznať. Stále sa za niečím naháňa-
me. Na nič nemáme čas. V tomto čase 
často počujem vetu: „Ako to letí, zas sú 
tu Vianoce, veď len nedávno sme skladali 
stromček.“ No áno. Náš život je ako na 
horskej dráhe, ale rútime sa len smerom 
dolu. Čím sme starší, tým je rýchlosť 
vyššia. 
Zastavme ju aspoň cez Vianoce. Spo-
maľme a vystúpme z každodenného ko-
lotoča. Užívajme si pokojnú atmosféru, 
nechajme vypnuté počítače, odložme 
bokom mobily,  pozrime si v televízore 
nikdy sa nezunujúce Tri oriešky pre Po-
polušku alebo Perinbabu, prečítajme si 
knihu, a hlavne sa spolu rozprávajme, 
hrajme sa s deťmi, smejme sa, choďme do 
prírody, užívajme si ticho. 
Chceme vo svojich životoch všetko 
krásne a dokonalé. Oblečenie, autá, domy 
a zariadenie, vylepšujeme aj seba. Všetko 
to stojí veľké peniaze, sme ochotní sa pre 
ilúziu dokonalosti aj zadlžiť. A pritom ex-
kluzívnu krásu máme nad hlavami. Kedy 
ste sa naposledy pozerali na jasnú nočnú 
oblohu s tisíckami hviezd? Niekde v ho-
rách, mimo znečistených sídiel a skoro 
všadeprítomného svetelného smogu je to 
krása, ktorá berie dych. A je zadarmo pre 
všetkých. Pred ňou je človek malý a jeho 
požiadavky malicherné.  
Moje Vianoce sa ešte spájajú s jednou 
vecou. Sú to pozdravy, ktoré každoročne 
posielam. Je pre mňa priam rituálom už 
od  novembra hľadať tie najkrajšie a na-
joriginálnejšie. Pri každom si predstavím 
človeka, ktorému ho pošlem. A potom 
jeden večer vezmem pero a píšem - vlast-
noručne, nie je to len SMS-ka. 
Čo myslíte - dá sa Vianociam vrátiť ich 
pôvodná podstata? Ja myslím, že áno. Len 
musí to chcieť ten, ktorý im ju zobral. Ka-
ždý z nás.
Pekné Vianoce a do nového roka všetko 
naj!

Máme najlepšiu obecnú 
webstránku na Slovensku

Takto pred rokom sme vám oznámili spustenie 
vynovenej webovej stránky našej obce. Spo-
lu s pracovníčkou obecného úradu, Boženou 
Hideghétiovou, sme na nej pracovali niekoľ-
ko mesiacov. Pri prvotných návrhoch sme sa 
inšpirovali tým najlepším, čo sme kedy videli, 
doplnili sme to o naše nápady a nápady dodá-
vateľskej firmy. Cieľ bol jasný. Vytvoriť stránku, 
ktorá zaujme obsahom a dizajnom nielen ob-
čana, ale bude inšpiráciou aj pre iné samosprá-
vy. Podpora smartfónov a tabletov, služba SMS 
správy, foto a videogalérie, elektronické služby, 
kompletná história Blavských novín, história 
webových článkov z predošlých webov, sa-
mostatné webstránky Bohunky, škôlky, webu 
o triedení odpadu, mini aplikácia Stromy,  
v rámci možností čo najviac informácií  
o chode obecného úradu a v neposlednom 
rade samostatná časť venovaná otvoreným dá-
tam, to všetko ako jeden celok tvorilo vynove-
ný web. Úspech na seba nenechal dlho čakať.  
V rámci medzinárodného kongresu ITAPA 
2017 a súťaže Zlatýerb.sk  bola  15. novembra 
vyhlásená naša webstránka ako najlepšia v 

kategórii obce na Slovensku (pre zaujímavosť  
v kategórii mestá vyhrala Bratislava).
Výhra v tejto súťaží nás teší, avšak toto víťaz-
stvo neznamená, že naša webstránka je doko-
nalá. Aj teraz sme stratili body za chýbajúce 
povinné prvky. V dobe, keď slová ako trans-
parentnosť, otvorenosť, informovanosť, parti-
cipácia, bilancia a smart city patria medzi top 
v slovníku samospráv, si musíme dané oblasti 
osvojiť aj my. Tento rok to na víťazstvo tesne 
stačilo. Ale do budúcnosti budeme musieť na 
týchto oblastiach zapracovať, aby sme v súťaži 
zabojovali aj budúci rok. Preto by som rád do 
budúcna zaželal našej webstránke ešte viacej 
kvalitného obsahu, mapujúceho činnosti obce 
naprieč celým obecným úradom. Bez aktív-
neho zapojenia všetkých zamestnancov obec-
ného úradu to však ne-
pôjde. Webová stránka 
obce by mala byť hlav-
ným zdrojom informácií 
pre občana. 

Ing. Marián Vajdečka

Vianočný 
stromček

  Zlaty erb

Po tohtoročnej veternej smršti a škode, ktorú 
spôsobila, zostali na ceste na mlyn stromy  
a konáre. Boli sme dohodnutí s odštepným 
závodom Správy povodia stredného Váhu 
so sídlom v Piešťanoch, že  konáre a stromy 
podrví na mieste a odvezie. Bolo to v čase, 
keď nám firma, ktorú máme zazmluvnenú,  
na zbernom dvore drvila konáre. Nakoniec 
to dopadlo tak, že  Správa povodia stredného 
Váhu konáre nepodrvila a firma, ktorá me-

dzičasom ukončila práce na zbernom dvore 
a prisľúbila pomoc, neprišla. A nám zostal 
čierny Peter. Konáre budeme postupne zvá-
žať do zberného dvora naším traktorom. Na 
jar plánujeme na tomto mieste vysadiť „jedlú 
aleju“. Počítame s výsadbou orechov, jedlých 
gaštanov, drobného ovocia a košikárskej 
vŕby. 

Božena Krajčovičová, starostka

Cesta na mlyn zarúbaná
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Od posledné vydania Blavských novín zasadalo obecné zastupi-
teľstvo 2x, 18.9. (8 poslancov z celkového počtu 9, 88,9 %) a 20.11. 
(9 poslancov z celkového počtu 9, 100%).

Vzalo na vedomie:
uzn. 536/VII – kontrolu plnenia uznesení,
uzn. 541/VII -  Monitorovaciu správu programového rozpočtu 
obce k 30.6.2016,
uzn. 542/VII - rozpočtové opatrenia č. 9-15/2017,
uzn. 545/VII - informáciu zo stavebnej komisie,
uzn. 559/VII - výročnú správu  Zariadenia pre seniorov BOHUN-
KA za rok 2016,
uzn. 561/VII - rozpočtové opatrenia č.16-26/2017,  
uzn. 567/VII - protest prokurátora PD 176/17/2207 proti VZN č. 
65 o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia malým zdrojom znečis-
ťovania ovzdušia,
uzn. 569/VII - správu o prerokovaní a postupe obstarávania, stano-
viská a pripomienky – zmeny a doplnky ÚPO 4/2017,
uzn.575, 579, 582/VII - berie na vedomie informácie k zákazke 
Revitalizácia sídliska, IBV Panské diely-Dubová, Orechová ulica, 
Rekonštrukcia inžinierskych sietí na Nám. sv. Michala + Záhradná 
ulica.

Schvaľuje:
uzn. 537/VII – VZN č.104 o umiestňovaní volebných plagátov  
a zverejňovanie volebnej propagácie prostredníctvom iných médií  
na verejných priestranstvách a na  území obce, 
uzn. 538/VII - správu riaditeľky ZUŠ o výchovno-vzdelávacej čin-
nosti v školskom roku 2016/2017,
uzn. 539/VII -  informáciu riaditeľky ZUŠ o pedagogicko-organi-
začnom a materiálno-technickom zabezpečení výchovno-vzdeláva-
cieho procesu v školskom roku 2017/2018,
uzn. 540/VII - školský vzdelávací program  ISCED 2 B v školskom 
roku 2017/2018 pre ZUŠ,
uzn. 543/VII -  zvýšenie presunu finančných prostriedkov v roku 
2017 z rezervného fondu obce do príjmov o 317 tis. € na kapitálové 
výdavky (viď. tab. č.1), 
uzn. 544/VII - RO č. 42OZ-67OZ a úpravu rozpočtu obce Jaslovské 
Bohunice na rok 2017 č. 3 (viď. tab. č.2), 
uzn. 546/VII - Zásady pre prevody vlastníckeho práva k obecným 
pozemkom, určeným na výstavbu rodinných domov v lokalite Pan-
ské diely – Dubová ulica na iné fyzické osoby,
uzn. 547, 548/2017 – odkúpenie pozemkov a spoluvlastníckeho po-
dielu na pozemku v cene 10 €/m2 do majetku obce,
uzn. 549/VII – zrušenie uznesenia 252/VII z 26.6.2017, 
uzn. 550/VII - spôsob prenájmu pozemkov o výmere 240 m² ná-
jomcom Ľubomírovi a Jolane Bangovým, Jasl. Bohunice, nájom-
covi Martinovi Dimitrovičovi, Jasl. Bohunice a nájomcovi Jozefovi 
Lackovičovi, Trnava, ako prípad hodný osobitného zreteľa - jediný 
prístup na pozemky vo vlastníctve nájomcov,
uzn. 551/VII - odpredaj pozemku v  k. ú. Paderovce, novovytvore-
ná parcela č. 72/23, o výmere 44 m² v cene 52,80 €/m2, v celkovej 
sume 2.323,20 €, žiadateľovi Michalovi Lukačovičovi, bytom Horné 
Otrokovce,
uzn. 554/VII – odpredaj pozemku ako prípad hodný osobitého 

zreteľa o výmere 51 m2 v cene 1,50 €/m2, v celkovej sume 76,50 € 
žiadateľovi Ing. Mgr. Petrovi Gbelcovi,
uzn. 555/VII- riešenie situácie na stavbách rekonštrukcia ZŠ a ha-
sičská zbrojnica s dodávateľskou firmou HESTON s.r.o. Bratislava, 
právnou cestou, - správu riaditeľa ZŠ s MŠ o výchovno-vzdelávacej 
činnosti v školskom roku 2016 /2017, informáciu o pedagogicko-or-
ganizačnom a MTZ výchovno–vzdelávacieho procesu v školskom 
roku 2017/2018, školský vzdelávací program ISCED 1 a ISCED 2,
uzn. 560/VII - Komunitný plán sociálnych služieb obce na roky 
2018-2020,
uzn. 562/VII - rozpočtové opatrenie č. 69OZ – presun rozpočto-
vých prostriedkov vo výške 9 400 €,
uzn. 563, 564, 565/VII - poradovník na jedno-, dvoj- a trojizbové 
byty (viď. tab. č.3),
uzn. 566/VII - VZN č.105, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č.92  
o poskytovaní sociálnej služby, spôsobe a výške úhrady za sociálnu 
službu v zariadení pre seniorov BOHUNKA,
uzn 568/VII – VZN č.106, o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia 
malými zdrojmi znečisťovania ovzdušia na území obce,
uzn. 570/VII - zmeny a doplnky, vyhodnotenie stanovísk a pripo-
mienok k ÚPO 04/2017,
uzn. 571/VII –VZN  č. 107, zmeny a doplnky č.4/2017 ÚPO,
uzn. 572/VII – zverejnenie, zaslanie, označenie ÚPO 4/2017,
uzn. 573/VII - Zmluvu o zriadení vecných bremien pre oprávnené-
ho Západoslovenská distribučná a.s.,
uzn. 574/VII - Zmluvu o dielo na vykonanie jednoduchých po-
zemkových úprav v lokalite IBV Kopanice so zhotoviteľom VRLÁK, 
s.r.o.,
uzn. 577, 580, 583 /VII - postup VO: Verejná súťaž k zákazke „Re-
vitalizácia sídliska“, Verejná súťaž – elektronická aukcia  k zákazke 
„IBV Panské diely-Dubová, Orechová ulica“ a k zákazke Rekon-
štrukcia inžinierskych sietí na Nám. sv. Michala + Záhradná ulica,
uzn. 578, 581,584 /VII - komisie pre všetky schválené verejné ob-
starávania,
uzn. 585/VII - prenájom pozemku v k. ú. Bohunice (prípad hodný 
osobitého zreteľa),
uzn. 586/VII - spôsob prenájmu nebytového priestoru v Zdravot-
nom stredisku – VOS,
uzn. 587/VII - texty za rok 2016 do kroniky obce.

Neschvaľuje:
uzn. 552, 553/VII – odpredaj pozemkov žiadateľovi Ing. Erikovi 
Oravcovi,
uzn. 576 /VII - Verejnú súťaž – elektronickú aukciu k zákazke Re-
vitalizácia sídliska, 
uzn. 588/VII - zriadenie elokovaného pracoviska ZUŠ v obci Kla-
čany.

Uznesenia sú krátené. Plné znenie zápisníc 
nájdete na webovej stránke obce v záložke 
Samospráva. Po uzávierke novín sa v decem-
bri konalo zastupiteľstvo kde sa schvaľoval 
rozpočet obce na ďalší rok.

BH

Záverečný účet obce bol schválený bez výhrad
Zo zasadnutia obecného zastupiteľstva

K O M a S Á C i a  l O K a l i t y  K O p a n i C E
Obecné zastupiteľstvo schválilo na svojom zasadnutí dňa 20.11.2017 zmluvu s firmou, ktorá bude v lokalite Kopanice robiť malé pozemkové 
úpravy. Je to práca minimálne na tri roky, ale je to potrebné, aby sa táto lokalita mohla postupne zastavať. V minulom čísle Blavských novín sme 
písali, že traja vlastníci pozemkov na konci záhrad nesúhlasili s odpredajom pozemku na inžinierske siete. Dnes môžem skonštatovať, že máme 
všetky súhlasy, a geometrický plán sme podali na zápis na kataster. Predpokladáme, že s odkupovaním pozemkov začneme v I. štvrťroku 2018.

BK
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Tabuľka č.1 – použitie 317 tis. € z rezervného fondu 

Použitie v EUR Rozpočet 
KZ 46  Úprava +/- Po úprave 

KZ 46

Realizácia hrobových miest 17 000 + 27 000 44 000

Rekonštrukcia vodovodu a kanal. Sídlisko 200 000 -200 000 0

Rekonštrukcia ZŠ 200 000 +690 000 890 000

Infraštruktúra Dubová ul. 300 000 -300 000 0

Detské ihrisko Panské diely 0 +120 000 120 000

Rekonštrukcia Zdravotné stredisko 120 000 -20 000 100 000

837 000 +317 000 1 154 000

Tabuľka č.2 - RO č. 42OZ-67OZ a úprava rozpočtu 2017/3 – v €

Príjmy Po úprave
 č. 2

Návrh na 
úpravu 

Po úprave 
č. 3

Bežné obec 4 150 220 +60 000 4 210 220

Bežné školstvo 429 582 429 582

Bežné Zariadenie pre seniorov 280 000 +2 885 282 885

Bežné spolu * 4 859 802 +62 885 4 922 687

Kapitálové *  500 000 500 000

FP školstvo z r.2016 12 031 12 031

Finančné operácie-RF 1 895 500 +317 000 2 212 500

Finančné operácie spolu* 1 907 531 +317 000 2 224 531

Príjmy spolu*** 7 267 333 +379 885 7 647 218

Výdavky

Bežné obec 2 670 489 +43 000 2 713 489

Bežné školstvo 803 176 +2 870 806 046

Bežné Zariadenie pre seniorov 322 000 +2 885 324 885

Bežné spolu* 3 795 665 +48 755 3 844 420

Kapitálové* 3 360 400 +324 800 3 685 200

Finančné operácie* 97 500 97 500

Výdavky spolu*** 7 253 565 373 555 7 627 120

Tabuľka č.3 – Poradovníky na byty
Jednoizbové Dvojizbové Trojizbové

1. Stanislav Čapkovič, JB Peter Zajíc, JB Ivana Barteková, JB

2. Alojz Važan, TT Marek Jablonický, JB Peter Varinský, JB  

3. Róbert Greguš, Radošovce Petra Kušnierová, JB Helena Demeterová, JB

4. Katarína Šajšová, Pohorelá Roman Režnák, JB Gabriela Bežuchová, JB

5. Miroslav Hrčka, JB Peter Špajdel, JB Martina Krchňavá, Trakovice

6. Lucia Talajková, JB Mária Hockicková, JB

7. Ján Želonka, JB Nikola Duračková, JB

8. Ľuboš Hrčka, JB

Verejné prerokovanie 
štúdie ulice 

Hlavná Jaslovce
Po verejnom prerokovaní štúdií Sídliska, Novej, Ore-
chovej ulice a Šidúnok prišla na rad aj Hlavná Jaslov-
ce. Zo všetkých vymenovaných ulíc je riešenie Jaslo-
viec najzložitejšie. Jedná sa o cestu III. triedy a veľké 
problémy robí parkovanie. 

Návrh riešenia predpokladá vybudovanie dvoch kru-
hových križovatiek, dokončenie chodníka až po poľ-
nohospodárske družstvo, pozdĺžneho parkovania po 
obidvoch stranách cesty a spomaľovacieho ostrovčeka. 
Každému zástupcovi domácnosti bol jednotlivo pred-
stavený návrh riešenia pred jeho rodinným domom.  
Predložená štúdia bola prerokovaná aj s dopravným 
inšpektorátom, projektantom a obcou. Nakoľko rieše-
nie nie je jednoduché, a to aj z dôvodu majetkovo ne-
usporiadaných pozemkov, bude projekt rozdelený na 
štyri etapy. Našli sa aj občania, ktorí s  navrhovaným 
riešením nesúhlasia, ale na obecný úrad neboli doruče-
né žiadne námietky ani návrhy riešenia. 

Božena Krajčovičová, starostka

BudE HaSičSKÁ 
ZBrOJniCa 

nEKOnEčnÁ StaVBa?
Keď sme vyhlásili verejné obstarávanie na Rekon-
štrukciu hasičskej zbrojnice, ani vo sne by nikomu 
nenapadlo, s akými problémami sa budeme musieť 
popasovať. Súťaž prebehla v poriadku, firma Heston 
s.r.o. začala pracovať a dokonca jej zástupcovia sľúbi-
li, že stavba nám bude odovzdaná ešte do konca de-
cembra 2017, t.j. o polroka skôr ako bola podpísaná 
zmluva (30.6.2018).  Jednania s firmou prebiehali na 
veľmi solídnej úrovni a nebolo dôvodu pochybovať o 
ich úmysle. Problémy sa začali, až keď táto istá firma 
vyhrala zákazku aj na rekonštrukciu školy. Pracovné 
sily chýbali na obidvoch stavbách, práce prebiehali 
pomaly a do dnešného dňa nie je hasičská zbrojnica 
ani zazimovaná. Firma je podľa zmluvy v termíne a 
my máme malé možnosti nápravy. Ak zrušíme sú-
ťaž, hrozí súdny spor a oddialenie dostavby hasič-
skej zbrojnice. Tak ako v prípade rekonštrukcie školy   
sme odkázaní na firmu, ktorá má problémy s vyplá-
caním svojich subdodávateľov, ktorí nás prosia o 
pomoc, a sami upozorňujú na to, že nedostali zapla-
tené. Hlavná vec, že všetko je v súlade so zákonom.

Božena Krajčovičová, starostka

Keď ma minulý rok navštívil pán Silný z Mal-
ženíc s návrhom na zrealizovanie disgolfového 
ihriska v parku, priznám sa, že som neverila, že 
by sa niekto o takýto druh športu mohol zaují-
mať. No opak je pravdou. Naše deti pod vede-
ním telocvikára zo ZŠ s MŠ Jaslovské Bohunice 
začali chodiť na discgolfové ihrisko do Malže-
níc. V máji t.r. sa v parku konal turnaj v disc- 
golfe, ktorého sa zúčastnili aj naše deti. Bola 

som prekvapená, aký záujem prejavili a trvá 
dodnes. Discgolf trénuje približne 20 našich 
detí, preto, aby už nemuseli chodiť na tréningy 
do Malženíc, je v parku osadených 9 ks košov. 
Ak máte záujem, môžete si prísť zatrénovať aj 
vy. Je to hra, ktorá vás určite chytí za srdce. Ide 
o hru s lietajúcim diskom, ktorý musíte dostať 
do koša na čo najmenší počet hodov.

BK

discgolfové ihrisko v parku
Určite ste si všimli, že vedľa cesty pri Spo-
ločenskom dome PD bol osadený merač 
teploty vzduchu a komunikácie. Osadila 
ho Správa ciest bez toho, aby to oznámila 
obecnému úradu. Pozemky sú vo vlast-
níctve Trnavského samosprávneho kraja, 
preto to išlo mimo obce. 

BK

MErač tEplOty 
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Bezbariérová pošta Jaslovské Bohunice

Bezbariérové verejné budovy budú sa-
mozrejmosťou. Bezbariérovosť sa sna-
žíme riešiť aj v našich budovách. Po 

základnej škole je bezbariérový prístup vybu-
dovaný v zdravotnom stredisku, v zariadení 
pre seniorov, na obecnom úrade a najnovšie na 
pošte. Po vybudovaní výťahovej šachty sa za-
čalo s vonkajšími úpravami. Možno si viacerí 
všimli, že pod dlažbou bola položená chránič-

ka. Obec má zámer postupne všetky elektric-
ké rozvody, ktoré sú teraz na stĺpoch, zakopať 
do zeme. Chránička sa dávala preto, aby sa  
v budúcnosti nemuseli opätovne tieto spevne-
né plochy rozkopávať. Nový rok 2018 už bude-
me vítať vo vynovených priestoroch.

BK
Foto: BH
               

Obec podporuje 
kompostovanie

Chceme, aby naša obec patrila  
k tým, ktorým nie je ľahostaj-
ná príroda a jej stav pre budúce 

generácie. Aj štát sa snaží o zlepšenie v 
týchto témach prijatím zákonov. Prijať 
zákon a realizovať ho v praxi, sú dve roz-
dielne veci. Aj zákon o odpadoch je toho 
príkladom. V zmysle tohto zákona má 
obec povinnosť zaobstarať do domácnos-
tí kompostéry. Nikoho však nezaujíma,  
z akých prostriedkov a ako to zrealizovať. 
No ak príde kontrola a obec nekoná podľa 
zákona, pokute sa nevyhne. V tomto roku 
boli na kompostéry poskytnuté dotácie. 
Veľakrát bola medializovaná existen-
cia agentúr, ktoré majú dosah na dotácie  
a ľudí, ktorí o nich rozhodujú. Tak potom 
dotácie dostanú zrejme obce, ktoré pri- 
stúpia na podmienky agentúr, často aj na 
hrane zákona. 
V septembri sme prostredníctvom Blav-
ských novín robili anketu, kto má záujem  
o kompostér. Vtedy bola možnosť vybrať 
si z dvoch druhov.  Z asi 900 domácnos-
tí, ktoré dostanú noviny, sa nám vrátila 
späť ani nie jedna tretina. 260 domácností 
prejavilo záujem o kompostér, asi tri do-
mácnosti nemali záujem z dôvodu, že už 
majú svoj. 
Možno si niekto myslí, že pri komposté-
roch je návod a to stačí na to, aby sme 
vedeli kompostovať. No nie je pravda, že 
všetko sa dá skompostovať. 
Podmienkou súťaže na dodanie kompo-
stérov bola aj prezentácia a prednáška, 
ktorú mala zabezpečiť výherná firma. Do-
dáva nám ich firma JRK Slovensko s.r.o. 
Obec ich v tomto roku zakúpila 300 ks za  
26 tisíc €. 
Záleží nám na tom, aby ľudia kompostova-
li správne, a preto sme dodanie komposté-
rov do domácností podmienili účasťou na 
prednáške. Samozrejme, mnoho ľudí sa ne-
mohlo zúčastniť, ale to sme riešili jednot-
livo.  Na prednáške, ktorá sa konala 22.11., 
nám zástupkyňa firmy JRK Slovensko s.r.o. 
predviedla, ako sa kompostér skladá, a pán 
Branislav Moňok zo združenia Priatelia 
Zeme podrobne vysvetlil kompostovanie 
od A po Z. Prednášky sa zúčastnilo do 200 
občanov a v rámci diskusie mali možnosť 
klásť otázky, na ktoré dostali fundované 
odpovede. Z prednášky sa robil aj kame-
rový záznam, ktorý budeme v roku 2018 
priebežne vysielať na obecnej káblovke  
a taktiež na Youtub-e, pre tých, ktorí  obec-
nú káblovku nemajú.  
Do konca roka 2017 budú uprednostňo-
vaní tí občania, ktorí sa zapojili do ankety. 
Postupne  príde rad aj na ostatných. V roku 
2018 plánujeme zakúpiť kompostéry za 10 
tisíc €.   

Božena Krajčovičová, starostka

  Práce pred poštou - 7.12.2017

Fotografická súťaž na rok 2018
Po ročnej prestávke sme sa opäť rozhodli 
vyhlásiť fotografickú súťaž. Začína sa 1. ja-
nuára 2018 a končí 31.10.2018. Súťažiť sa 
bude v dvoch kategóriách: amatérske zábery 
a profesionálne zábery. Pre deti, ktoré ešte 
nevedia fotografovať, je pripravená súťaž  
v maľovaní. Výhercovia získajú vecné ceny. 
V kategórii amatérske zábery  čaká výhercu 
1. miesta mobilný telefón, v kategórii profe-
sionálne zábery to bude peňažná výhra.
Bližšie podmienky súťaže budú v priebehu 
januára zverejnené na webovej stránke obce. 
Tematický okruh: Slnko, voda, vzduch – 
Jaslovské Bohunice a okolie. 
Priamo v popise fotografie je treba uviesť 
názov fotografie a meno autora fotografie  
(s diakritikou). Autor fotografie, odoslanej 

do súťaže, automaticky súhlasí s jej uverej-
nením na webovej stránke obce a v kalen-
dári obce na rok 2019. Minimálny počet 
fotografií je 20 a maximálny počet je 50 fo-
tografií.  Vyhodnocovať sa budú iba tí auto-
ri, ktorých fotografie budú zachytávať všetky 
ročné obdobia. Fotografie sa budú odovzdá-
vať na USB kľúči alebo DVD od 20.10.2018. 
Fotky zasielajte neskomprimované, pri 
fotení nastavte plné rozlíšenie, aby boli 
fotky vhodné aj pre tlač. Neorezávajte ich 
ani ich nezmenšujte. 
Po ukončení súťaže o výhercovi rozhodne 
Komisia pre kultúru, šport a vzdelávanie pri 
OZ Jaslovské Bohunice. Tematický okruh  
a termín platí aj pre deti, ktoré budú maľo-
vať.               

 Božena Krajčovičová, starostka

O odpoveď na otázku, prečo nefunguje vyhlasovanie cez káblovú televíziu, sme požiada-
li pána Petra Roháča, ktorý zabezpečuje aktualizáciu programov na káblovej televízii. 
Podľa jeho slov zlyhalo zariadenie, ktoré zabezpečuje prepnutie vysielania miestneho 

rozhlasu do káblovej televízie. Na odstránení poruchy sa pracuje a poškodená súčiastka je objed-
naná. Všetky  dôležité informácie sú v pohyblivom dolnom textovom páse, ktorý je pravidelne 
dopĺňaný podľa SMS hlásnika a webovej stránky obce. Veríme, že poruchu sa nám podarí odstrá-
niť v čo najkratšom čase. 

BK

n E F u n K č n Á  S l u ž B a
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Sme rukojemníkmi verejného obstarávania
Žiaci, ktorí chodili do novopostavenej 

školy, majú dnes už okolo štyridsiat-
ky. Aj keď do školy sa investovalo veľa, 

predsa vnútorné priestory zostávali nezme-
nené. Potrebovali zmenu. Dala sa spraco-
vať projektová dokumentácia, vyhlásili sme  
v zmysle zákona verejné obstarávanie for-
mou elektronickej aukcie a všetko sa pripra-
vovalo tak, aby sa s rekonštrukciou I. etapy 
začalo týždeň pred prázdninami a ukončená 
by bola koncom prázdnin. S II. etapou sa 
malo začať počas školského roka. Mali sa do-
končiť bočné krídla a dostaviť stolnotenisová 
hala.  
Elektronickú aukciu vyhrala firma, ktorá  
v tom čase už rekonštruovala hasičskú zbroj-
nicu, taktiež vysúťaženú v elektronickej aukcii. 
Celá rekonštrukcia spočívala vo výmene všet-
kých podláh, odstránení drevených obkladov, 
výmene všetkých dverí, zhotovení sadrokar-
tónov, v rekonštrukcii el. rozvodov a doplnení 
nového nábytku. 
Zo začiatku na stavbe pracovalo väčšie množ-
stvo stavbárov aj 12 hodín denne. Po demon-
tovaní drevených obkladov sa zistilo, že pod 
obkladmi nie je omietka, čo bolo potrebné 
projekčne doriešiť a doceniť. Rozhodli sme sa, 
že do všetkých tried sa doplnia rozvody klima-
tizácie. Najskôr práce postupovali v súlade so 
zmluvou,  ale postupne ľudí ubúdalo, ba do-

konca sme upozornili firmu na to, že robotníci 
namiesto práce posedávajú pred školou a že na 
stavbe nie je stavbyvedúci. Ďalej sme žiadali 
navýšiť počty zamestnancov a aby sa pracovalo 
aj cez víkendy.  Sľubovalo sa, že I. etapa bude 
ukončená 5.9.2017, aby sa mohla do 11.9.2017 
škola upratať, pretože učitelia si pred začiat-
kom školského roka musia pripraviť triedy  
a kabinety. S približujúcim  sa školským rokom 
bolo jasné, že sľuby sa nesplnia. Začiatok škol-
ského roka bol ohrozený. Síce sa pracovalo aj 
cez víkend, ale v škole boli 2 - 3 robotníci. Oni 
sami si robili žarty z firmy a hovorili: „Neverte 
im, škola nebude dokončená ani do decem-
bra.“  21.8. neboli ešte dokončené omietky, 
sadrokartóny, elektrika, podlahy a o maľovke 
je zbytočné aj hovoriť. O navýšení počtu pra-
covníkov jednotlivých profesií sa nám mohlo 
iba snívať.  Veľakrát ešte aj z tých dvoch ľudí, 
ktorí sa v škole nachádzali, jeden bol presunutý 
na inú stavbu v Bratislave, resp. v Nitre, ktorú 
mala firma taktiež dokončiť do konca prázd-
nin. 
Dvere mali byť dodané 7. 9., no neboli ani 8., 
ani 9. a nemali byť ani 10. 9., pretože firma  
z Košíc, ktorá dodávala dvere na školu, mala 
výrobnú poruchu. Ešte ráno v nedeľu 10. 9. 
neboli nalepené podlahové krytiny a v ponde-
lok sa začínal školský rok. Na moje naliehanie, 
aby priviezli a osadili aspoň dvere, ktoré mali 
vyrobené, nakoniec pristúpili a dvere priviezli  

z Košíc v nedeľu  o 22. Hodine  a do rána ich 
osádzali. 
V pondelok  11.9. sa otvoril v Spoločenskom 
dome PD Jasl. Bohunice nový školský rok,  
v škole prebiehali narýchlo dokončené práce  
a upratovanie. Nedá mi, aby som nepoďako-
vala riaditeľovi, učiteľom školy, ale aj ostatným 
zamestnancom školy, ktorí pomohli s uprato-
vacími prácami, lebo bez ich pomoci by bol 
ohrozený začiatok školského roka. Deti sa 12. 
septembra usadili do čistých tried, ale učitelia 
ešte svoje kabinety nemali. No a my na obci 
sme stále riešili problémy s firmou. Pospisovali 
sa nedostatky a do 13. 10. 2017 ich mala fir-
ma dokončiť. Nedokončili ich ani do uzávierky 
novín. 
Skoro denne volajú zväčša živnostníci pracujú-
ci na rekonštrukcii školy, že ich firma nevypla-
tila, preto odmietli robiť opravy.  Málokto sa 
zaujíma o to, aké problémy máme s firmou, ale 
tých, ktorí kritizujú, je ako maku. Ak by sme 
vyhnali firmu, hrozil by súdny spor a zastave-
nie prác. Čo by sme tým získali?  Je škoda, že 
školu nemôžeme dokončiť tak, ako sme robili 
Dom smútku, lebo by hrozila pokuta. 
My síce peniaze máme, ale sme rukojemníkmi 
verejného obstarávania a odkázaní na problé-
mové firmy.

Božena Krajčovičová, starostka

Boli to voľby mladých a strednej generácie
Pred necelými dvoma mesiacmi, 4. novem-
bra, sme si volili zástupcov do samospráv-
nych krajov. Ďalších 5 rokov by mali zastávať 
a brániť naše záujmy. Za 5 rokov by sa mali 
voľby do samosprávy obce a samosprávy kra-
ja konať spoločne.

Svoje volebné právo využilo 503 voličov z 1783 
(zapísaní v zozname voličov), čo je 28,21 %  
(Trnavský kraj mal účasť 24,74 %, celosloven-
ský priemer 29,95 %). V našej obci najviac 
hlasov na župana, 270, dostal Jozef Viskupič 
(54,54 %), druhý bol Tibor Mikuš (207 hlasov, 
čo je 41,81 %). Zo zvolených 9 poslancov sme 
volili 1 nezávislého kandidáta, 5 kandidátov 
veľkej koalície a 3 kandidátov SMER-SD. 

Dá sa povedať, že to boli voľby mladých a stred-
nej generácie. Boli pripravení, nájsť si príslušné 
informácie na internete nebol pre nich pro-
blém. Starších bolo menej a mali, najmä čo sa 
týka kandidátov, zmätok. Prvýkrát sa totiž po 
domácnostiach neroznášali informácie o kan-
didátoch. Hľadali  medzi nimi niekoho z našej 
obce. Je tiež zaujímavé, že prenosnú volebnú 
schránku, okrem klientov Bohunky, využil len 
jeden volič.

Členovia okrskovej volebnej komisie (mali 
sme len jeden okrsok) svoju úlohu zvládli  
a zápisnica bola podpísaná a elektronicky odo-
slaná 34 minút po polnoci.

Ako už bolo napísané, mali sme pre celú obec 
len jeden volebný okrsok. Po zvážení všetkých 
„pre a proti“ sme nezriadili volebný okrsok 
ani v Paderovciach. Zavážilo aj to, že v roku 
2013 sa z 210 voličov z Paderoviec, zúčastnilo 
volieb 45, čo je asi 21,5%. Tento rok Paderov-
ce mali 196 voličov (11 % z celkového počtu), 
čo je aj pri 30% účasti len okolo 60 voličov.  
V septembrových Blavských novinách sme 
však Paderovčanom ponúkli  možnosť dopra-
vy. Stačilo len zavolať na obecný úrad alebo len 
po niekom odkázať, že je záujem o dopravu. 
Nik sa neozval. V piatok 3. 11. aj v sobotu 4. 
11. sme dali ešte vyhlásiť, že bude auto prista-
vené o 15. hod., stačilo len nastúpiť, odvoliť a 
opäť nastúpiť a zaviezť sa domov. Opäť to nik 
nevyužil. Preto tie útoky, že sme Paderovča-
nom „znemožnili voliť“, nie sú namieste. 

O 5 rokov nás čaká zaťažkávacia skúška, ak sa 
medzitým nezmení zákon. Voľby do samo-
správy obce a samosprávy kraja by sa mali spo-
jiť. Bude to chcieť podrobné vysvetľovanie aj 
trpezlivosť, aby sme sa vyhli nedorozumeniam 
a nemali veľa neplatných 
hlasovacích lístkov.

Podrobné výsledky vo-
lieb nájdete na našej 
webovej stránke.

BH
Foto: BH
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Odpad – téma každodenná. Je ho čím ďalej, 
tým viac a platby za odpad sa obci zvyšujú.  
V priemere je to ročne 100 tisíc €. Kým  
v okolitých obciach ročný poplatok za oso-
bu a rok dosahuje výšku viac ako 20 €,  
u nás platíme 6 € na osobu a rok. Zatiaľ obec 
na takúto platbu má, ale v roku 2024 by sa 
mali dane znížiť z terajších 2,5 milióna €  na 
približne 600 tisíc. A to už nám, ak s tým 
niečo neurobíme, nepomôže nič. Teraz ešte 
máme čas, aby sme sa naučili triediť, a tak 
pomôcť obci znížiť poplatky za odpad. Preto 
hľadáme vhodné príklady.

Moravská obec Šitbořice je v Českej republi-
ke akýmsi novátorom v triedení odpadu. Pre-
to, aby sme mohli s niečím podobným začať 
aj my v našej obci, dohodla som so starostom 
obce stretnutie. V októbri sme so všetkými 
zamestnancami, ktorí sa starajú o údržbu, na-
vštívili túto obec. Starosta pán Antonín Lengál 
nás prijal na obecnom úrade a dohodol nám 
stretnutie aj s Ing. Radkom Staňkom, ktorý 
vymyslel inteligentný systém nakladania s od-
padom. Zároveň naši zamestnanci mali mož-
nosť vidieť, ako a koľko zamestnancov sa stará 
o údržbu obce. 

Systém triedenia odpadu spočíva v tom, že 
každá domácnosť má svoj „odpadový účet“, 
to znamená, že má svoj číselný kód a odpady, 
ktoré domácnosti odovzdávajú, majú označe-
né týmto kódom. Preto má obec aj informá-
cie, ako ktorá domácnosť triedi. Za päť rokov 
znížili množstvo komunálneho odpadu na 
polovicu. Domácnosti, ktoré triedia, dostanú 
koncom roka odmenu, t.j. vrátia im peniaze. 
Vytriedený odpad obec odovzdá zberovým or-
ganizáciám, ktoré jej zaň zaplatia. No a toto je 
problém na Slovensku. 

Mali sa znížiť poplatky za odpad

U nás vznikli tzv. organizácie zodpovednosti 
výrobcov (OZV), ktorým výrobcovia obalov 
(napr. sklenených alebo plastových) platia 
príspevky z takýchto obalov a potom táto or-
ganizácia platí zberovej spoločnosti, s kto-
rou má obec zmluvu za odvoz tohto odpadu  
(u nás je to bývalá A.S.A, po novom FCC). 
Takže obec by nemala platiť za vývoz triedené-
ho odpadu tak ako do účinnosti zákona a mali 
by sa teda znížiť poplatky obce za odpad. Mali, 
ale skutočnosť je úplne iná. Od OZV v našom 
prípade NATUR-PACK-u  sme dostali výpo-
veď. Výpoveď síce v zmysle zákona, ale my sme 
zostali  mlynským kameňom medzi týmito or-
ganizáciami NATUR-PACK-om a FCC. Do-
konca hrozilo, že budeme si musieť za odvoz 
triedeného  odpadu platiť. V tomto zmysle sme 
od FCC dostali list, že odpad bude vyvezený, 
ale jedine v tom prípade, keď si to zaplatíme 
zo svojho rozpočtu. A tu končí „sedliacky ro-
zum“.  Ak by sme si mohli vytriedený odpad 
odovzdať sami, mohli by sme mať zaň zapla-
tené. Teraz budeme musieť  platiť my. Škoda.  
Keď si nechceme zničiť životné prostredie  
a chceme ho zachovať pre ďalšie generácie, 
musíme sa popasovať s týmito problémami  
a naučiť sa  triediť. My zasa budeme hľadať 
spôsob, ako odmeniť tých, ktorí triedia. Verím, 
že toto je náš spoločný záujem.  Do konca roka 
sa má rozhodnúť, s ktorou OZV sa dohodne-
me, resp. ktorá nám bude pridelená. 

Čaká nás nový systém triedenia

Ešte do uzávierky novín sa 29.11.2017 konalo 
v zasadacej miestnosti Radnice mesta Trnava  
spoločné stretnutie medzi firmou FCC, ktorá 
nám zabezpečuje zvoz odpadu, OZV Elekos  
a starostami obcí, s ktorými doterajšia OZV 

Natur-Pack rozviazala zmluvu. Bolo ich 40. 
OZV Elekos prejavila záujem prijať tieto obce. 
Podľa reakcií starostov bolo zrejmé, že nikto  
z nich nebude čakať na to, aby nám bola nejaká 
OZV pridelená. Toto bol jeden problém, ktorý 
sa vyriešil, ale nový nám vznikol...

... Od nového roka nám vzniká nový systém 
triedenia. Do 240 l nádob, ktoré máme v ka-
ždej domácnosti,  sme doteraz hádzali papier, 
plasty, kovy spolu. Od nového roka do tých-
to nádob už papier nepatrí. Podľa návrhu 
zvozovej organizácie by mali by byť po obci 
rozmiestnené 1100 l nádoby na papier tak, 
ako boli kedysi rozmiestnené nádoby na sklo. 
Máme triediť, ale podmienky na triedenie sa 
nám zhoršujú. 

Neverím tomu, že ľudia, ktorí boli doteraz 
zvyknutí triediť doma, budú papier voziť do 
obce. Skôr sa bude papier hádzať do komunál-
neho odpadu, čo nám môže navýšiť poplatky 
za odpad. Na Sídlisku má zostať počet nádob 
ten istý, len bude potrebné označiť nádoby na 
papier a na plasty a kovy. 

Po obci nebudeme rozmiestňovať kontajnery, 
pretože by do týchto nádob dávali papier aj  
z iných obcí  tak, ako to bolo pri skle. Ďalším 
dôvodom je to, že v okolí nádob by bol neustá-
ly neporiadok. 

My uvažujeme o inom riešení. Občania budú 
môcť voziť odpad na zberný dvor, kde im ho 
brigádnici odvážia a zapíšu podľa čísla domu. 
Za každých odovzdaných 100 kg papiera do-
stane domácnosť balík (8 ks) toaletného pa-
piera. Takto obec síce zaplatí okolo 3 € za 100 
kg, ale za komunálny odpad, kde by ten papier 
určite skončil, by zaplatila 40 eur. Možno to 
bude ten správny krok ku triedeniu. Uvidíme.

Božena Krajčovičová, starostka

KEď V ŠitBOřiCiaCH tO idE
(My máme triediť, ale podmienky na triedenie sa nám zhoršujú)

Aj keď verejné osvetlenie na Panských dieloch bolo dokončené len v roku 2009, boli s ním 
neustále problémy. Za odstraňovanie častých porúch sme len v tejto lokalite platili ročne cca 
2 tisíc €. To bol dôvod, prečo obec pristúpila k výmene jestvujúcich svietidiel za LED svieti-
dlá, ktoré sú už v celej obci. Výmenu svietidiel zrealizovala firma Venimex s.r.o.  za 34.909 €. 
Veríme, že týmto krokom obec ušetrí a časté poruchy budú už minulosťou. 

BK

Výmena osvetlenia na panských dieloch

Osvetlenie námestia pri fontáne bolo výsledkom verejného obstarávania a bolo zrealizované 
z dotácií EÚ.  Svetlá ale viac nesvietia ako svietia. Problém je v tom, že svietidlá zatekajú  
a skratujú. Nie sú už v záručnej dobe, a preto výmenu platíme z nášho rozpočtu. Chyba je 
v tom, že keď sa žiarovky vymenia, svetlá svietia dva dni a vypália sa znova. Na budúci rok 
bude už 5 rokov od odovzdania stavby do užívania a po jej uplynutí vymeníme všetky svetlá. 

BK

Viac nesvietia ako svietia

Veľké investície
 v roku 2018

Do uzávierky novín ešte nebol schválený roz-
počet na rok 2018, ale bol schválený spôsob 
verejného obstarávania na Revitalizáciu Síd-
liska. Naše skúsenosti s verejným obstaráva-
ním sú nie vždy pozitívne a pretože sa jedná 
o veľkú investíciu, obecné zastupiteľstvo roz-
hodlo, že spôsob obstarania nebude formou 
elektronickej aukcie. Rozpočet stavby je 3,7 
milióna €. Ďalšie schválené verejné obsta-
rávania, ale už formou elektronickej aukcie, 
sú Inžinierske siete Dubová a Orechová ul.  
v predpokladanej hodnote cca 1 mil.  € a Re-
konštrukcia inžinierskych sietí Nám. sv. Mi-
chala + Záhradná ul. v predpokladanej hod-
note 264 tisíc €. 

BK
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Suseda si človek nevyberie 
alebo na dohodu vždy treba dvoch

Viac ako čokoľvek iné ma mrzia me-
dziľudské vzťahy. Žiaľ, keď sa susedia 
medzi sebou nedohodnú, je na rade 

súd. Nikdy by mi ani nenapadlo, že ako zá-
stupca obce budem riešiť aj ja susedské vzťa-
hy. 
Obyvatelia Paderoviec už určite o tomto 
probléme počuli. Problémom je obecný po-
zemok, ktorý vedie poza rodinné domy na 
strane od Blavy, cez ktorý kedysi tiekol kanál. 
Pozemok majú ľudia ohradený a začlenený 
do svojich záhrad. Takýchto majetkovo neu-
sporiadaných pozemkov je v obci veľmi veľa. 
Do jari tohto roka nebol problém. Problém 
vznikol, až keď si jeden zo susedov postavil 
oplotenie na obecnom pozemku, aby mu 
na jeho pozemok nechodili susedove sliep-
ky. Druhý sused si zo svojej strany postavil 
múr a začali sa každý domáhať svojho práva. 
Jeden sa nemohol dostať na pozemok a dru-
hý ho nechcel pustiť po obecnom pozemku, 
ktorý ide poza jeho dom, pretože mu dom 
puká, vraj má sused chodiť na svoj pozemok 
od Blavy po družstevnom. Samozrejme, že 
družstvo nesúhlasilo, pretože dostáva dotá-
cie podľa výmery obhospodarovanej pôdy. 
Ak by kontrola zistila, že na takto dotovanej 

výmere pôdy je cesta, príde o časť dotácií. 
Jeden z týchto susedov požiadal o odkúpe-
nie obecnej parcely, po ktorej mal prístupo-
vú cestu na svoj pozemok druhý sused. Na 
obecný úrad však prišla žiadosť o odkúpenie 
toho istého pozemku aj od druhého suseda. 
Keďže obidve strany sa nemohli medzi sebou 
dohodnúť, chcela som dospieť k dohode za 
účasti právneho zástupcu. Vyzeralo to tak, že 
dospejeme k dohode a obidvom sa predá po-
zemok v rovnakom diele. No na druhý deň už 
nič nebola pravda. Hlasné urážky jedného zo 
susedov, keď ma zbadal, nemali konca kraja. 
Po vzájomnej konzultácii so zamestnancami 
obce a právnym zástupcom sme dospeli k zá-
veru, že nie je potrebné pozemok predávať, 
stačí, ak bude táto prístupová cesta zúčastne-
ným stranám prenajatá. V tomto duchu bola 
vypísaná aj súťaž na prenájom pozemku ako 
prípad hodný osobitného zreteľa a neskôr 
bol pozemok prenajatý za 1 € na rok každej 
zúčastnenej strane s tým, že sa budú o tento 
pozemok aj spoločne starať a kosiť ho.  Počas 
súťaže dostali obidve zúčastnené strany list 
- výzvu, aby odstránili zábrany na obecnom 
pozemku. 
Jeden z nich oplotenie odstránil a druhá ro-

dina prišla s krikom na úrad. Po vysvetlení, 
že list v tom istom znení dostala aj druhá 
strana, rodina s prísľubom, že múr odstráni, 
odišla z úradu. No to bola pravda len dovte-
dy, kým neprišli domov. 
Znova telefonát a urážkam a vyhrážkam, že 
ma zabijú, nebolo konca kraja až dovtedy, 
kým som telefonujúcej povedala, či sa nehan-
bí, a zložila som telefón.  Urážky pokračovali, 
ba dokonca prišla celá rodina na rokovanie 
obecného zastupiteľstva a kvôli ich nevhod-
nému správaniu bola vyhlásená prestávka 
rokovania. Keď im nebolo vyhovené, začali 
všetkých obviňovať z diskriminácie. Pred 
uzávierkou novín dali námietku voči staveb-
nému konaniu a žiadali o jeho zastavenie zo 
strachu pred vytopením. Dažďovú  vodu ži-
adali odviesť až na koniec obce  alebo v prí-
pade vytopenia ich domu úhradu škody od 
obce.  
Pri riešení tohto problému sme zistili, že 
okrem prístupovej cesty za rodinným do-
mom zaberajú aj pozdĺž celého rodinného 
domu viac ako 3 m, čo môže byť v skutoč-
nosti aj viac ako 100 m2. 

Božena Krajčovičová, starostka

digitaliZÁCia SaMOSprÁVy JE BEH na dlHé tratE

Či sa nám to páči alebo nie, digitálny 
svet je všade okolo nás. Vťahuje nás  
a preberá za nás činnosti. Počítače začí-

najú riadiť naše kroky, zasahujú nám do živo-
ta. Digitalizácia sa nevyhýba ani samospráve. 
Krok za krokom chceme docieliť, aby už občan 
nemusel chodiť po úradoch a vybavil všetko  
z domu, aby všetko bolo zálohované na jed-
nom mieste, odkiaľ oprávnené osoby budú 

čerpať údaje,...  Elektronické schránky sú ta-
kým posledným a asi aj najhmatateľnejším 
spôsobom, ako sa  k tomu priblížiť. Je dobré, 
keď o tom, čo nás čaká, vieme dopredu. Môže-
me sa na to pripraviť. Čo nás čaká a aká je teda 
naša budúcnosť? 
V novembri som sa zúčastnila odbornej kon-
ferencie Datalan Digitálne mesto. Hovorilo 
sa tam na túto tému. O tom, čo teraz prebie-

ha (obec začína využívať informačný systém 
DCOM – k 7.11. ho využívalo 72 % samo-
správ - na elektronickú komunikáciu s občan-
mi a inštitúciami a prvýkrát v budúcom roku 
prostredníctvom neho budeme vyrubovať aj 
dane), ale aj o budúcnosti – o Smart city, čo 
znamená využitie informačných technológií  
v mestách a obciach, ich využitie pre čisté ži-
votné prostredie, efektívne nakladanie s od-
padmi, inteligentnú  dopravu a parkovanie, 
udržateľnú spotrebu energií. Dosť často sa po-
užíva aj výraz smart governance = inteligent-
ná správa vecí verejných. To zas  predpokladá 
aktívnu účasť verejnosti na riešení otázok sa-
mosprávy, k čomu patrí neodmysliteľne trans-
parentnosť v jej rozhodovaní a informovanosť 
občanov. Konferencie sa zúčastnil aj Ing. Mi-
lan Muška, výkonný podpredseda ZMOS (na 
foto), ktorý povedal: „Digitalizácia samosprá-
vy je beh na dlhé trate a musíme byť trpezliví.  
Bude tu treba generačnú zmenu.“ 
Tak teda generačnú zmenu. Len niekto to aj 
tak pripraviť musí a musí sa niekde začať. IS 
DCOM je gigantický projekt, ktorý nefunguje 
tak, ako by mal. Má veľa chýb, ktoré treba „vy-
chytať“ a s tým sa vytrápi táto generácia. Nič 
to však nezmení na tom, že vývoj sa nezastaví  
a generácia, ktorá už bude smart, vyrastá v te-
rajších deťoch.                                                 BH

Foto: BHDigitalne mesto
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p r a C O V n Á  C E S t a  d O  č í n y

Od vzniku Občianskej informačnej komisie Bohunice, t.j. od 
roku 2007, sa v rámci získania informácií o jadrovej energetike 
v zahraničí koná raz ročne pracovná cesta. V tomto roku bola 

na programe Čína aj preto, lebo v prípade výstavby novej elektrárne sa 
o tejto krajine hovorilo ako o možnom dodávateľovi reaktora. Päťdňová 
pracovná cesta sa konala v októbri aj za účasti Občianskej informačnej 
komisie Mochovce.

Odlietali sme zo Schwechatu o 13.30 nášho času, do Šanghaja sme pri-
leteli po 12 hodinách, ráno o 6.30 hod. ich času, u nás bolo niečo po 
polnoci. Časový posun je 6 hodín. Hlavným programom bola návšteva 
lokality jadrovej elektrárne Quinshan a informačného centra, ktoré je v 
blízkosti elektrárne. Elektráreň je postavená na brehu Čínskeho mora 
asi 100 km od Šanghaja. S jej výstavbou sa začalo v 80. rokoch minulého 
storočia. V roku 1994 bol spustený reaktor o výkone 298 MW a od roku 
2002 do 2012 boli spustené ďalšie 4 reaktory, všetky po 610 MW. Čína 
prevádzkuje 36 jadrových elektrární, 21 je vo výstavbe, plánovaných je 
60 a navrhovaných ďalších 150. Patrí medzi 7 krajín sveta, ktoré si do-
kážu postaviť jadrovú elektráreň sami. V roku 2016 začala s výstavbou 
prvého jadrového reaktora na mori, uvedenie do prevádzky plánuje  
v roku 2020. Postupne chce túto výstavbu rozširovať. 

Najmodernejšie múzeum sveta

V blízkosti elektrárne sa nachádza múzeum jadrovej energie, vedy  
a techniky. Hneď vo vestibule vás upúta veľká LED obrazovka v tvare 
lopty s priemerom 8 m, ktorá visí vo vzduchu a cez jej vnútro vedie 
most. Múzeum bolo vybudované za 330 miliónov €. Zachytáva zmysel 
pre čas, inovácie a máte pocit, akoby ste vstúpili do budúcnosti. Je naj-
väčším a najmodernejším múzeom na svete. V jednotlivých miestnosti-
ach sa nachádzajú 3D makety zariadení. 

Sprievodcu nám robil Slovák žijúci v Číne

Ubytovaní sme boli v blízkosti centra Šanghaja. Sprievodcu nám po-
čas pracovnej cesty robil Slovák Pavel Dvořák. Jeho rodičia sa narodili  
v Čechách, ale ako malí sa presťahovali na Slovensko. (Pavlov otec, Pa-
vel Dvořák starší, sa venuje slovenskej histórii a je autorom mnohých 
kníh.) Pavel žije v Číne 7 rokov, je ženatý a za manželku má Číňanku, 
takže kopu informácií sme mali, ako sa hovorí, od zdroja. 

Čínu treba zažiť na vlastnej koži

Keď sa povie Čína, väčšina si predstaví nekvalitný čínsky tovar a čínske 
jedlo. Takéto predstavy má veľa ľudí, ale skutočnosť je úplne iná. Miesta, 
ktoré sme za ten krátky čas mali možnosť vidieť, na nás pôsobili veľmi 
pozitívne.

Oproti hotelu bol park, v ktorom každé ráno okolo 8. hodine, tancova-
li ľudia bez rozdielu veku. Na námestiach samá žula a mramor. Všade 
veľmi veľa ľudí, ale čisto, žiadne porozhadzované smeti, žiadny ohorok   
z cigarety. V meste nádherná výsadba. Mladí v Číne „fičia“ na sociál-
nych sieťach rovnako ako naši tínedžeri, ale na príkaz vlády je zablo-
kovaný Facebook či YouTube. Používajú len svoje sociálne siete, čínske. 
Čína vyžaduje, aby všetky dáta o jej obyvateľstve boli uschované v Číne 
a vláda mala k nim neobmedzený prístup. 

V priebehu tých troch dní sme mali možnosť využiť viac druhov dopra-
vy. Do elektrárne sme cestovali  autobusom. Počas cesty sme obdivovali 
ich ryžové políčka a zalesnené pozemky. 

Začali sa starať o životné prostredie

Pavel nám vysvetlil, že v 90. rokoch bolo ovzdušie v Číne veľmi znečis-
tené, a preto čínske ministerstvo životného prostredia prijalo opatrenia, 
ktoré sa týkali hlavne uhoľných tovární, ktoré boli a sú najväčším zne-
čisťovateľom ovzdušia. Majú zriadenú environmentálnu políciu, kto-
rej úlohou je kontrolovať a nahlasovať porušenie nariadení. Prvýkrát 
dostane firma upozornenie, ak ho neuposlúchne, zatvoria fabriku, ale 
odstavia ju aj od všetkých energií a vody. No a bez vody, elektriky, resp. 

Členovia OIK Bohunice a Mochovce v múzeu

Takto tancujú číňania v parkoch

História v centre Šanghaja

Všade sa vysádzajú parky



plynu už firma sotva odstráni nedostatky. Veľ-
kým problémom sú aj staré autá. No a nemenej 
významným činiteľom pri zlepšení ovzdušia je 
zalesňovanie. Vláda zastavila nekontrolované 
výruby drevín a začalo sa s výsadbou. Dnes už 
si obyvatelia niektorých miest môžu spokojne 
vdýchnuť aj bez použitia rúška. 

Keď porovnám cestu metrom v Amerike  
a v Číne, Čína je jednoznačne lepšia a to po 
všetkých stránkach. Do stanice rýchlovlaku sa 
dostanete až vtedy, keď máte zakúpené lístky. 
Najskôr všetci čakajú v čakárni. Počet ľudí sa 
neodvážim ani odhadnúť. Bolo to ako mrave-
nisko. Asi 5 minút pred odchodom rýchlovla-
ku prechádzate kontrolou. Na mramorových 
nástupištiach sa nečaká, na to je čakáreň. 

Najlepšie jedlo bolo v českej reštaurácii

Ak by som mala porovnať čínske jedlo v Číne 
a na Slovensku, musím povedať, že čínske 
jedlo na Slovensku chutí lepšie. Nepoužívajú 
tam toľko korenín ako u nás, ale do jedla dosť 
používajú med. U nás sa začína obed polie-
vkou a potom mäso s prílohou (ryža, zemi-
aky, cestoviny a pod.). V Číne najskôr mäso  
a ryby samostatne, resp. so zeleninou. Prílo-
ha sa podáva až po mäse, lebo ak by si niekto 
naložil mäso s ryžou, údajne urazí kuchára. 
Polievka sa podáva až nakoniec. Po jedle sa 
nepijú chladené nápoje, ale teplá voda alebo 

nesladený čaj. Všetci sme zhodne skonštatova-
li, že najlepšie sme sa najedli v predvečer od-
chodu v českej reštaurácii. Mohli sme si vybrať  
z klasického „vepřo, knedlo, zeló“ alebo rezeň 
s pyré a parené buchty. 

Rande naslepo pre zaneprázdnených

Veľmi nás prekvapilo, keď sme sa dozvedeli, 
že každý víkend sa v parku organizuje „rande 
naslepo“. To starí rodičia hľadajú životného 
partnera pre svoje vnúčatá, ktoré kvôli práci 
majú problém si nájsť svoju lásku. Starí rodičia, 
„dohadzovači“, stoja v parku za dáždnikom, na 
ktorom je tabuľka s údajmi, ako napr. meno, 
vek, váha, výška, zárobok, výška hypotéky  
a pod. Ak niekto prejaví záujem, cez mobil do-
hadujú rande a prezerajú sa fotky. Zrejme to 
funguje, keď sa akcia koná pravidelne každý 
víkend.  

Totalita verzus demokracia

Nedalo mi, aby som sa Pavla nespýtala, ako si 
mohol zvyknúť na totalitný režim, keď u nás je, 
ako sa hovorí, demokracia. Odpovedal mi, že 
vôbec mu to nevadí, že je tam šťastný, má svoju 
rodinu, svoju prácu. A dodal: „U nás na Slo-
vensku ľudia chápu demokraciu tak, že môžu 
všetko kritizovať, do všetkého zasahovať a po-
tom medzi ľuďmi vládne nevraživosť, priam 
až nenávisť. Tu v Číne sú ľudia dobrosrdeční  

a sršia optimizmom. Stále sa usmievajú, sú pria- 
teľskí, veselí a pohostinní.“ 

Záver pracovnej cesty nám pokazilo desaťho-
dinové meškanie lietadla, ktoré sme prečkali 
na letisku. 

Božena Krajčovičová, starostka
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Starí rodičia dohadzujú svojim vnúčatám 
životného partnera

Keď sa povie meno Dušan Lackovič, kaž- 
dý vie, o koho sa jedná. Dlhé roky bol 
predsedom dobrovoľných hasičov v Pade-
rovciach. Po jeho boku vyrastalo množ-
stvo mladých hasičov, ktorým sa venoval,  
a ktorí počas svojho pôsobenia dosahovali 
veľmi dobré výsledky.  Popri tejto práci bol 
správcom Kultúrneho domu v Paderov- 
ciach, kde okrem bežných povinností mal 
na starosti aj plynovú kotolňu. O čistotu sa 
starala jeho manželka Oľga. To, čo si zau-
mienil, aj svojou neodbytnosťou dosiahol. 
Keď sa objavil medzi dverami, už som ve-
dela, že niečo je treba. Kultúrny dom bol 
jeho srdcovou záležitosťou. No a teraz, keď 
je „kulturák“ po celkovej rekonštrukcii, 
oznámil, že končí. Viem, že vždy má člo-
vek nejaký dôvod - či už rodinný, zdravot-
ný alebo úplne iný. Mrzí ma to hlavne kvôli 
nemu - rekonštrukcia KD bola jeho dlho-
ročným cieľom. S upratovaním skončila 
aj jeho manželka, pani Oľga Lackovičová.  
S ich prácou sme boli veľmi spokojní,  
a preto sa im obidvom chcem poďakovať 
touto formou. Teší ma, že pri polievaní 
záhonov budeme pána Lackoviča stretávať 
naďalej. 

Božena Krajčovičová, starostka

poďakovanie 
za dlhoročnú 

činnosť

Vizualizácia Sídliska a okolia pošty po ich rekonštrukcii
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pOSlEdní MlynÁri
Pokračujeme v spomienkach syna posledných majiteľov mlyna - manželov Karola a Anny Pavlovičovcov, pána Karol Pavloviča ml. a jeho ženy 
Magdalény. Svoje spomienky na babičku Annu porozprávala aj jej vnučka Zlatka, dcéra najstaršieho syna mlynárov, Petra. Všetkým nám pri-
búdajú roky a spomienky sú krehké. Blednú s pribúdajúcim časom, a tak ako sa rozpadávajú múry mlyna aj ich pomaly pochovávajú nánosy 
času. Oprášme ich a privolajme minulosť späť.

2. čaSŤ

Zimy boli vtedy studené a bolo veľa snehu. 
Na Barine (pozn. časť dediny medzi Blavou a 
cintorínom v Jaslovciach) bola veľká jama s vo-
dou obrastená hustým krovím. Hladina v nej 
kolísala podľa toho, koľko bolo vody v Blave.  
V zime, keď sa ako deti vracali na mlyn, chodili 
vždy skúšať, či už Barina zamrzla a potom sa 
tam chodili korčuľovať.

Jednej zimy napadlo naozaj veľa snehu. Pri 
mlyne stál veľký stoh s ďatelinou, ktorou kŕmili 
kravy. Sneh donútil divo žijúce zvieratá sťaho-
vať sa bližšie k ľuďom. Na mlyn sa nasťahovali 
jarabice a do stohu poľné zajace. Bolo ich tak 
veľa, že si ich už nevšímali ani psy. Podžrali 
však stoh, ktorý sa zrútil. 

Pred Vianocami bola na mlyne zabíjačka.  
V Jaslovciach bývali dve učiteľky, boli prísne, 
bili deti po prstoch. Veľmi chceli vidieť zabí-
jačku. Tak sa preobliekli za maškary a prišli. 
Zabíjačka bola potom veľmi veselá, mulatovalo 
sa, zabávalo, hralo sa na harmonike.  Stehná 
sa vtedy dávali zaúdiť a potom sa uchovávali v 
popole z dreva. Šunka takto vydržala až do žní, 
kedy sa dávala k obedu žencom.

Cez vojnu nebolo dostať ryžu, ktorá sa dáva-
la do jaterničiek, a preto začali v mlyne robiť 
z obilia geršle (pozn. krúpy), ktoré nahradili 
ryžu.

Na Štedrý deň sa držal prísny pôst. Ráno 
mama poslala všetkých do stajní opatriť zvie-
ratá. Vyčistili sa stajne, nastlala sa čistá slama, 
z ktorej mali vždy najväčšiu radosť prasce, 
zvieratá sa nakŕmili. Potom sa jedli „pupáky“ 
s makom a kapustová polievka, ktorá bola zo 
sladkej kapusty. Potom sa šlo na utiernu (pozn. 

polnočnú omšu). Keď sa z nej vrátili, už sa jedli 
upečené jaterničky a krvavničky. 

V zime, keď bol vonku sneh, kone stáli v maš-
tali, boli rujné. Mama prikázala, aby ich za-
priahli do koča. Na uši im dali zvončeky, aby 
po ceste zvonili ako rolničky. Každý v koči 
dostal deku a pod nohy horúcu tehlu, aby ich 
hriala. Potom išli cez pole do Trnavy alebo do 
susednej dediny. Kone sa prebehli a potom boli  
v maštali pokojné. 

Mama chodila po celom regióne na primicie 
(pozn. prvá omša, ktorú odslúžil nový farár) – 
vravela, že: „Za novokňazským požehnaním aj 
nohy si treba zodrať.“

Môj otec (pozn. mlynár Karol Pavlovič) bol 
človek veľmi spoločenský, ale tancovať ne-
vedel. Keď chodil s mojou mamou na tanco-
vačky, zaplatil kamarátom štamprlík, aby jeho 
ženu vytancovali. Raz na fašiangy sa tak dobre 
zabávali, že ani nezaregistrovali, že im pri mly-
ne zhorel stoh s ďatelinou. Ostatní gazdovia im 
však túto stratu pomohli vyplniť. 

Cez víkend chodili na mlyn gazdovia len tak, 
posedieť si, porozprávať sa. Svoje dobré meno 
si vyslúžil otec tým, že mu vždy išlo najmä  
o kvalitu. Držal sa myšlienky: 

Mlieť obilie tak začali k nemu chodiť zo širo-
kého okolia, dokonca aj z dedín, ktoré mali 

svoj mlyn. Z Pečeniad, Špačiniec, dokonca  
z Červeníka, čo znamenalo pre gazdu vybrať 
sa na voze zavčas rána a prišiel domov neskoro 
večer. Bola to udalosť. Vzal vždy so sebou kač-
ku alebo hus, víno a na mlyne sa okrem mletia 
obilia konala aj spoločenská udalosť, nechýba-
la ani harmonika a spev. Tak sa na mlyn do-
stávali aj novinky a správy zo širokého okolia  
a jeho obyvatelia boli dobre informovaní o 
tom, čo sa deje. Keďže o ich služby bol veľký 
záujem, nestíhali. V čase žatvy vozy stáli od 
mlyna až na terajšiu Cintorínsku ulicu. Po se-
zóne sa mlyn vždy na mesiac zavrel a komplet-
ne ho vyčistili. Kovové valce odviezli na obno-
venie ryhovania. Najstarší syn Peter sa narodil 
ešte v Modre, ale ďalší štyria súrodenci – Zita, 
Karol, Benjamín a Anna sa už narodili v Jaslov-
ciach. Mlynár Karol Pavlovič zomrel mladý na 
mozgovú príhodu, mal len 42 rokov. Mlyn 
potom prevzal jeho najstarší syn Peter, ktorý 
to robil spoločne s mamou. Staral sa o mlyn, 
ale nestačil na to. Obilie sa dávalo do stodoly  
a rozmohli sa myši a potkany.  Boli nejaké 
peniaze, a tak mlyn zmodernizovali. Začal sa 
mlieť nový druh múky. Mlyn sa dal jednodu-
chými úpravami prerobiť aj na mletie maku.

Chceli sme mlyn rozšíriť. Šlo o veľkú investí-
ciu, a tak sa to rozdelilo na dve etapy. Najskôr 
sme pristavili budovu. Stroje a zariadenie sa 
však už nestihli kúpiť, lebo prišlo znárodnenie.  
Chodil som do 3. ročníka na VŠ v Bratislave, 
odkiaľ ma aj s bratom Petrom, ktorý školu 
ukončil, ale nechceli mu o tom dať doklady, 
vylúčili, lebo sme boli synmi kulaka (školu 
som si potom dokončil neskôr). Musel som 
nastúpiť na práce do strojární v Podbrezovej. 
Nevedel som nič o práci v továrni. Zachránilo 
ma to, že som bol dobrým športovcom, a tak sa 
na to prihliadalo. Keď sa vybavoval prestup z 
futbalového klubu v Jaslovciach do Podbrezo-
vej, dostal som krásny, pochvalný odporúčací 
list (to nebolo bežné), čo Jaslovce preslávilo až  
v Prahe. Z Podbrezovej som potom nastúpil na 
3 roky do PTP – čo bol vojenský tábor núte-
ných prác. Rodina bola označená ako kulacká. 
Sestra Zita v roku 1968 odišla do západného 
Nemecka, jej dve deti totiž nemohli u nás štu-
dovať, čo situáciu nás, čo sme žili na Slovensku, 
ešte zhoršilo. 

Neskôr som sa dostal v Bratislave k doku-

mentácii, ktorá bola vyhotovená pri znárod-
ňovaní nášho mlyna. Ten bol ohodnotený ako 
prvotriedny a mal sa tak aj zakonzervovať, ak 

Ja radšej prerobím, ale moja 
múka musí byť najlepšia.

Paulovičovci - v strede babička a mama Anna 



13Blavské noviny
by bolo potrebné,  v prípade núdze ho mohli 
len spustiť. Žiaľ, človek, ktorý ho mal na staros-
ti, rozpredal z neho drevo aj kovové časti, ktoré 
ľudia v dedine použili pri výstavbe domov.

Pani Zlatka Reptová si na svoju babičku 
Annu spomína ako na veľmi dobrú ženu. 
Chvíle, ktoré s ňou strávila na mlyne považuje 
za svoje najkrajšie. Pamätá si, ako vždy večer 
šla babička do mlyna zapnúť elektriku, aby sa 
svietilo aj v dome, kde cez deň elektrika nebo-
la. Raz na to zabudla a šli k mlynu už za veľkej 
tmy. Babička povedala, že  idú zapnúť elektriku 
„...vemeno Boží“. Až ako dospelá pochopila, 
čo to znamená. Vždy si pod tým predstavovala 
kravské vemeno.

Za mlynom bola v zemi pivnica, ktorá sa pou-
žívala ako ľadovňa. Keď sa končila zima, nano-
sil sa sem ľad, ktorý tam vydržal skoro celý rok.

Babička ich ako vnúčatá vždy vykrmovala. Tak 
robila aj s ňou, lebo ako dieťa bola veľmi chu-
dá. Babička mala v Modre sestru, ktorá mala tri 
deti. Jedno z nich, Lýdia, bola tiež veľmi chudá. 
Keď išla k babičke na mlyn, tak ich mama vždy 
odvážila a potom ich odvážila, keď prišli. Deti 
tam vždy pribrali od 3 do 5 kíl.

Pamätá si na to, ako jej otec, Peter Pavlovič, po 
zmene režimu musel robiť v továrni na sústru-
hu ešte s jedným robotníkom. Keď splnili nor-
mu, museli vždy sústruh prestaviť a začať robiť 
nové výrobky. Tak sa dohodli, že aby nemuseli 
prestavovať stroje, každý bude robiť jeden vý-
robok. Ale robili na 200 %, tak bolo zle. Mu-
seli s tým prestať. Tak urobili trošku nad plán  
a potom spali pod sústruhom. Raz ich tam 
však našli a vyhodili z roboty. 

Babička sa po znárodnení presťahovala do Bra-
tislavy. Raz išla na návštevu k dcére do Nemec-
ka a tam ju vzali na návštevu do Ríma. Keď sa 
potom vrátila späť domov, predvolali si ju na 
Februárku (pozn. ŠtB) na výsluch, mala vtedy 
80 rokov. Začali jej vytýkať, že chodí po Európe 
bez víz a bez povolenia. Povedala im, že ona 
ani nevie, ako sa ocitla v Ríme a že veď nič zlé 
nespravila, že predsa sa modlila aj za nich. Veľ-
mi sa vtedy bála, že pôjde druhýkrát do basy.

Keď chcela babička v Bratislave niečo piecť, 
vybrala sa do obchodov a v každom kúpila  
1 kg napríklad hladkej múky, ale každú od iné-
ho výrobcu. Potom prišla domov a odskúšala 
ich, nezaprela v sebe mlynárku. Po najlepšiu 
potom niekoho poslala, aby kúpil 10 kg. Babič-
ku mal každý rád.

Posledné rozprávanie o mlyne prinesieme  
v jarnom čísle. Fotky poskytli z ich súkromné-
ho albumu Ing. Karol a Magdaléna Pavlovičoví 
a Ing. Zlatka Reptová. 

Pani Ing. Zlatka Reptová nám poskytla filmo-
vý dokument nemeckej televízie ZDF z roku 
1991, kde jej otec, Ing. Peter Pavlovič, rozpráva 
o tom, ako bol jeho mlyn znárodnený a neskôr 
vrátený ako ruina. Filmový dokument nájdete 
na našej webovej stránke. 

BH

Zber ďateliny

Dom pri mlyne v čase, keď slúžil ešte na bývanie
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Prešli tri roky odvtedy, čo zástupcovia občian-
skeho združenia Meander upozornili  a požia-
dali obec,  že je potrebné spevniť brehy rybní-
ka, ktoré sú rozrušované koreňmi náletových 
drevín, s čím súvisí aj následné vyčistenie dna 
rybníka od sedimentov. Najskôr to boli práce 
na projektovej dokumentácii, ktoré trvali viac 
ako rok. Následne sa pristúpilo k rokovaniu so 
Správou povodia stredného Váhu, odštepný 
závod Piešťany a vybaveniu ďalších povolení. 
Realizácia celého diela bude stáť viac ako 100 
tisíc € bez DPH. Ak bude počasie priať, mala 
by byť ukončená na jar 2018. Žiaľ, počas tejto 
zimy sa nebudeme mať kde korčuľovať. 

BK
Foto: GN

Vypustený rybník čaká na čistenie

čiStEniE 
ryBníKa 

Už viac ako rok obec organizuje zber olejov  
z domácností. Pri obecnom úrade je vyčlenený 
kontajner, kde ho občania môžu 24 hodín den-
ne 7 dní v týždni odovzdať v uzavretej nádobe. 
Kto mal záujem, dostal zdarma na obecnom 
úrade lievik, ktorý uľahčuje prelievanie oleja 
do plastových fliaš. 

Ale nie všetci chápu, prečo sa to tak má robiť. 

Začiatkom decembra sme museli na Sídlisko k 
bytovému domu č. 38 volať firmu, aby pretlači-
la a prepláchla odpadové potrubie, ktoré bolo 
zanesené práve mastnotou. Nedbalosť niekto-
rých robí zbytočné finančné náklady. Ale pre-
čo nie? Veď obec na to má, zaplatí. V obecných 
bytoch sme predsa „len v prenájmoch“. Tak 
nech sa majiteľ stará.

V bytových domoch sa spoločné priestory 
začali meniť na sklady starinárstva. Nájom-
níci tam odkladajú staré nábytky, čo je neprí-
pustné. Ak máte staré nábytky, vyvezte ich na 
zberný dvor. Spoločné priestory sú aj špinavé, 
steny okopané, nevážime si to, čo máme. Nik  

z nájomníkov predsa v byte nebýva za trest ani 
z donútenia. Všetci o byt požiadali a niektorí aj 
poriadne „nahlas“. 

K tomu patrí aj parkovanie. Na všetkých dve-
rách je upozornenie, aby sa parkovalo len na 
vyznačených miestach. To znamená na ko-
munikáciách, nie na chodníkoch ku vchodom  
a trávniku. Nik nemôže povedať, že nevie čítať, 
lebo by nemal vodičský preukaz. Ale parkuje 
sa veselo na trávnikoch, čo je v rozpore so zá-
konom aj našim VZN. Pritom je to len o našej 
lenivosti. Chceme totiž parkovať čo najbližšie 
ku vchodom. Keby to bol niekto telesne po- 
stihnutý, všetci to pochopia. Ale takto parku-
jú najmä mladí a zdraví ľudia, ktorým sa ťaží 
prejsť 50 metrov navyše. Takéto nešetrné sprá-
vanie už má prvé výsledky. Niektoré plochy sa 
zmenili po daždi na zablatené plochy a ďalšie 
sú na najlepšej ceste sa nimi stať.

Parkovanie je problémom celého Slovenska. 
Sídlisko sa začalo stavať asi pred 45 rokmi, 
kedy autá boli skorej vzácnosťou. Pred asi 20 

rokmi sa dostavali obecné bytové domy. Na 
malej ploche tak býva skoro 500 ľudí. Nik však 
pri výstavbe nerátal s tak obrovským boomom 
aut. Je štandardom už mať v domácnosti 2 
autá, niekde aj 3 a viac, k tomu pribúdajú aj 
služobné autá. Ale čo nepribúda je parkovacia 
plocha. Keď máte niekde 10 parkovacích miest, 
tak tam nezaparkujete 14 aut. V roku 2016 sa 
konalo s obyvateľmi Sídliska verejné prero-
kovanie, na ktorom sa občania mali možnosť 
oboznámiť so štúdiou Revitalizácia Sídliska. Z 
takého veľkého počtu prišlo asi 50 ľudí a na ich 
žiadosť boli parkoviská vytlačené mimo byto-
viek. Každý mal možnosť prísť a vyjadriť sa.  
Z obecných bytoviek neprišiel takmer nikto, 
ale parkovať by chceli pred vstupom do bytov. 
To jednoducho nejde. A nejde tiež to, že na 
úkor toho, aby sme všetci parkovali pri vcho-
doch, si zničíme to málo zelene ktorú máme. 
Ak teda máte zdravé nohy nájdite si voľné vy-
značené parkovacie miesto a nestojte na tráv-
niku. Koledujete si o pokutu.

BH   

toto nie je nevedomosť. to je nezodpovednosť 

Kalendár plný nápadov
Opäť sa do každej domácnosti dostáva obecný stolový kalendár na 
rok 2018. Pri otáčaní jeho stránok budete mať možnosť vidieť, čo 
dokážu šikovné ruky našich obyvateľov. Uvidíte pekné aj praktické 
veci, výrobky z dreva, dekoratívne predmety, sladké dobroty, kto-
ré aj fantasticky vyzerajú. A možno aj vás „kopne múza“ a niektoré 
výtvory budú pre vás inšpiráciou, aby ste si doma zhotovili niečo 
podobné. Tak vám k tomu prajeme veľa trpezlivosti. 
Pri príprave kalendára sa nám nazhromaždilo veľa fotiek a rok má 
len 52 týždňov, v kalendári je možné použiť 54 - 55 fotiek. Aby ste 
mohli vidieť všetky výtvory, fotky nájdete na našej webovej stránke 
vo fotogalériách.

BH

OBMEdZEnÁ 
prEVÁdZKa KnižniCE
Od augusta, kedy sa začalo s rekonštrukciou školy, je obecná knižni-
ca bez elektriny. Pokiaľ boli dni dlhšie, nebol problém s osvetlením. 
Do počítača sa elektrina doviedla cez predlžovací kábel z funkčných 
priestorov školy, keďže sme nechceli pristúpiť k zatvoreniu knižnice. 
Žiaľ, so skracujúcimi sa dňami a skorším stmievaním sa, sme museli 
pristúpiť aj ku skráteniu výpožičnej doby. Knižnica je otvorená len 
do 17. hodiny a osvetlenie zabezpečujú len 3 prenosné reflektory. 
Prosíme preto čitateľov o strpenie a ospravedlňujeme sa za toto ne-
pohodlie. Knižnica bude plne funkčná až v II. etape rekonštrukcie 
vnútorných priestorov školy. 

BH
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ponúkame stravovanie pre všetkých
Prevádzka v kuchyni v Paderovciach,  
o ktorej sme vás v minulých číslach infor-
movali,  bude mať o pár dní svoj prvý rok 
fungovania za sebou. Naším zámerom bolo 
ponúknuť našim dôchodcom možnosť 
stravovania. Keďže sme spolu s kuchyňou 
zrekonštruovali aj priestory KD, ponúka-
me aj možnosť využiť priestory na konanie 
rodinných, spoločenských alebo firemných 
akcií s možnosťou použitia kuchyne. 

Túto činnosť musíme podľa zákona vykoná-
vať ako podnikateľskú, môžeme tým ponúk-
nuť stravovanie všetkým, ktorí majú záujem. 
V priebehu tohto roka sme zamestnali ku-
chárku - pekárku s dlhoročnou praxou na 
zastupovanie a výpomoc pri väčšom počte 
akcií naraz. Našu službu využívali hlavne 
dôchodcovia, zvlášť tí, ktorým už zdravotný 
stav a obmedzenia spojené s vyšším vekom 
nedovoľujú si obed pripraviť. Obec im za-
bezpečuje aj rozvoz stravy do domácností. 
Pomoc je to aj pre tých, ktorí si ešte vystačili, 
avšak náhla operácia či návštevy lekárov ale-
bo varovanie vnúčat im to znemožnilo. Ak 
odíde partner, človek zostane sám, neopla-
tí sa mu samému variť. Okrem stravovania 
je tu možnosť posedieť si so svojimi roves-
níkmi v jedálni, prehodiť pár slov, urobiť si 
prechádzku. Niekedy aj zdravý človek v tejto 
dobe „nestíha“. Tiež má možnosť zakúpiť 
si chutný obed za dobrú cenu. Snažíme sa, 
aby vám chutilo, preto prijímame vaše pri-
pomienky. No faktom zostáva, že sa nedá 
úplne vyhovieť všetkým. Varíme pre všetky 
vekové skupiny, chorým aj zdravým. Cez 
letné prázdniny sme varili deťom letného 
tábora. Zamestnané mamy rady poslali svoje 
deti na čerstvý obed, ktorý si mohli vybrať z 
dvoch možností a to za nižšiu cenu. Možnosť 
stravovania je dobrou službou pre všetkých, 
preto sme ponúkli našu službu aj okolitým 
obciam, ktoré však nevedeli pokryť náklady 
s tým spojené.

Pomaly sa dostáva do povedomia ľudí aj 
možnosť využitia priestorov kultúrneho 
domu. Útulné priestory sály ponúkajú mož-
nosť pre menšie akcie. Záujem bol o rodinné 
oslavy, smútočné posedenia. Pódium na apa-
ratúru využívali tí, ktorí si aj radi zatancujú, 
keď sa stretnú pri slávení jubilea. Cez leto 
sme zabezpečili catering na festivaly v am-
fiteátri a v priebehu roka na menšie obecné 
akcie aj s výzdobou a s obsluhou. V septem-
bri sme „odbavili“ tri svadby. V októbri sme 
varili nedeľný svadobný obed, v decembri 
sme zabezpečili vianočné firemné posede-
nie. Nebol to rok ľahký, tak ako býva zvyčaj-
ne prvý. Učili sme sa, hľadali sme súlad  na 
všetkých „frontoch“. Snažili sme sa vyhovieť 
vo všetkom, v čom sa dalo. Nie je dnes ľahké 
ponúkať dobré služby za dobrú cenu. No ro-
bíme to hlavne pre našich občanov. To je náš 
zámer. Tí, ktorí využili naše služby, odchá-
dzali spokojní. Pomaly zapĺňame kalendár 
na rok 2018. Dúfame, že budeme pokračovať 
a napredovať.

BM
Foto: BM
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Podľa Platóna sa hudba spája s ľudskou 
prirodzenosťou a vedie ju k poznaniu 
krásy. Aristoteles tvrdil, že človek má 

vrodený zmysel pre rytmus a melódiu. Preto na 
neho hudba silno pôsobí a môže mu poskytnúť 
očistu od nepríjemných psychických stavov. 
Pre tieto účinky oceňoval význam hudby aj  
v mravnej výchove. Súčasní vedci už niekoľko 
rokov skúmajú vplyv hudby na deti a ich vý-
skumy jednoznačne hovoria v prospech spie-
vania a počúvania hudby. Hudba a spev vplý-
vajú na deti vo viacerých oblastiach. Tieto sú 
schopné vnímať hudbu ešte pred narodením. 
Známe sú výsledky výskumu prenatálnych 
psychológov Davida Chamberlaina a Thomase 
Vernyho, ktorí zistili, že dieťa v mamičkinom 
brušku sa vďaka príjemnej a pozitívnej hud-
be dokáže upokojiť, ale pri agresívnej hud-
be aj rozrušiť. Po pôrode bábätká reagujú na 
piesne a skladby, s ktorými sa zoznámili ešte 
pred pôrodom. Napríklad je známe, že Česká 
filharmónia organizuje koncerty pre tehotné 
ženy a matky s malými deťmi. Výber skladieb 
prispôsobujú malým poslucháčom. Najlepšie 
na dieťatko vplýva matkin spev, ale pozitívne 
na deti pôsobí napríklad Mozartova hudba. 
Matkin spev dieťa upokojuje a navodzuje mu 
príjemné pocity.

Aktuálnu mieru stresu je možné rozpoznávať 
prostredníctvom hladiny stresového hormó-
nu kortizolu. Ten sa nachádza okrem iného aj  
v slinách. Podľa uznávaného neurológa Fran-
tiška Koukolíka stačí krátke spievanie a množ-
stvo vylučovaného kortizolu prudko klesá. Po-
kles trvá ešte 25 minút po skončení spievania. 
Výskumy tiež uvádzajú, že spievanie prehlbuje 
dýchanie, okysličuje organizmus, posilňuje 
krvný obeh, zlepšuje koncentráciu, fantáziu, 
vyššie city, podnecuje originalitu, vytvára po-
zitívny vzťah k umeniu a k prírode, zlepšuje 
imunitu, pretože prepojením melódie, rytmu  
a tempa synchronizuje telesné procesy. A čo je 
tiež veľmi dôležité, pri speve dochádza k akti-
vizácii tých častí mozgu, ktoré ovplyvňujú vní-
manie a spracovanie emócií, citovosti a empa-
tie. Pri speve deti prežívajú uvoľnenie a hlbokú 
relaxáciu. Tým najmenším spievanie pomáha 
aj pri osvojovaní rečových schopností. Odbor-
níci sa zhodujú na názore, že deti ktoré sú od 
malička hudobne rozvíjané, získavajú okrem 
potešenia z hudby podvedome aj predpoklady 
k rozvoju kognitívnych schopností. V dojčen-
skom veku vedie počúvanie hudby a „hudobné 
bľabotanie“ k intenzívnemu prepájaniu sietí 
nervových buniek v mozgu. Pri intenzívnom  
a aktívnom prežívaní hudby zvládajú deti  

v tomto veku hudobnú komunikáciu ako svoju 
druhú materinskú reč. Deti majú rady uspá-
vanky, pesničky či riekanky. Časom sa text 
naučia a môžu si spievať spolu s rodičmi, čím 
sa pesnička alebo riekanka pre ne stane pôso-
bivejšia.
Aj na školákov vplýva správna hudba pozitív-
ne a ovplyvňuje ich vo viacerých smeroch. Pri 
speve si obohacujú slovnú zásobu, lepšie čítajú, 
zdokonaľujú sa v matematike, spoločenských 
aj prírodných vedách. Spev je podľa odbor-
níkov tiež vynikajúcim nástrojom na výučbu 
cudzích jazykov, čo aj využívajú jazykové ško-
ly. Hudba je výborným nástrojom aj na rozvoj 
detí s mentálnym postihnutím. Štúdie ukazu-
jú, že deti, ktoré sa venujú spevu alebo hre na 
akýkoľvek hudobný nástroj, dosahujú lepšie 
výsledky vo všetkých predmetoch. Nie je až tak 
dôležité, aby sa venovali hudbe pod vedením 
profesionála, ale mali by ste sa snažiť budovať 
v ňom lásku k nej. Deti, ktoré sa venujú hudbe, 
sa učia oceniť krásu, ako aj rozvíjať sústredenie 
a dôveru prostredníctvom hudby.
Aby si deti dokázali hudbu obľúbiť, je nesmier-
ne dôležité, aby sa s ňou zoznamovali nenásil-
ne a systematicky. Nezabúdame pri tom hlav-
ne na kvalitnú hudbu, pretože hudba nemusí 
pôsobiť len kladne a esteticky účinne. Jej zlý 
výber a k tomu ešte prehnané decibely môžu 
ohrozovať zdravie dieťaťa. Ak dieťa počúva ne-
vhodnú, väčšinou agresívnu hudbu s vulgárny-
mi textami, stráca sa jej estetické a výchovné 
poslanie. Takáto hudba namiesto osobnostnej 
kultivácie spôsobuje otupenie dieťaťa. Mnoho 
rodičov si myslí, že deťom stačí pustiť pieseň  
z komerčného rádia, a to pre kontakt s piesňou 
stačí. Zabúdajú na spev v rodine a zabúdajú aj 
známe piesne, ktoré predkovia bežne spievali. 
Hudobný smog si mnohí zamieňajú s počúva-
ním kvalitnej hudby alebo spievaním piesní 
pri rôznych činnostiach.
Vhodné a premyslené využitie piesní a hud-
by deťom naozaj veľmi pomáha. A tak doma,  
v aute či na výletoch čo najčastejšie so svojimi 
deťmi spievajte, tancujte a hrajte na hudobné 
nástroje.

Mgr. Art. Kristína Marečková DiS. art.
riaditeľka ZUŠ

H u d B a  a  J E J  V p ly V  n a  d E t i  

Pani učiteľka Martina Baračková a  jej žiačky Radka Repaská a Simonka Vančová a ich 
úspešná reprezentácia na keyboardovej súťaži ,,Mladé talenty“ pod záštitou ZUŠ Ladislava 
Mokrého v Topoľčanoch. 
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V nedeľu 15.10. obec zorganizovala pre na-
šich seniorov posedenie v Spoločenskom 
dome PD Jasl. Bohunice. Po úvodnom pri-
vítaní vystúpili deti zo 
ZUŠ-ky a po príhovo-
re starostky sa už všet-
ci  bavili s hudobnou 
skupinou Eminent.  
Viac foto na webe 
obce.

Foto: MO

Stretnutie seniorov
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Adventný čas je obdobie roka, ktorému sa jeho čarom a  
atmosférou nevyrovná žiadne iné. Blížia sa najkrajšie sviatky 
roka, sviatky pokoja a radosti a v každej domácnosti je to cítiť. 
Už tradične obec zorganizovala pod poštou 1.12. podujatie s 
názvom Adventné vence.  Tieto zdobia asi každú domácno-
sť a postupne 4 nedele pred Vianocami na nich zapaľujeme 
sviece. Máme možnosť si ich zakúpiť už hotové, ponuka ob-
chodov je pestrá, ale sú také neosobné. Tie, čo si vyrobíme 
sami, sú iné. Na podujatie sme pozvali skúsenú odborníčku  
z Rakovíc, pani Vozárovú, ktorá mala pre všetkých okrem 
pestrého materiálu nachystané aj dobré nápady a rady. Svoj 
vlastný materiál si priniesli aj účastníci, ktorých bolo tento 
rok veľmi veľa. Teší nás, že prišli aj s deťmi. Keď sa niečo robí 
s láskou, tak sa to vždy aj podarí. Každému sa ten jeho ad-
ventný veniec podaril. O občerstvenie sa nám postarali naše 
kuchárky.   

M.O.     
foto: D.H.

Vlastnorucne 
vyrobené alebo 
kúpené?

ˇ
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Jazero v parku bolo vybudované v roku 2002 ako nádrž na závlahový 
vodovod a v prenájme od obce ho má Rybárske združenie OZ ME-
ANDER. Po 15-ročnej prevádzke sa ukázalo, že je vážne narušená 

hrádza na ľavobrežnej strane od potoka Blava a dno jazera je zanesené 
cca 40 až 50 cm vrstvou sedimentov. Hlavným dôvodom rozrušenia hrá-
dze boli náletové dreviny, hlavne jelše, ktoré svojimi koreňmi prevŕtali 
hrádzu a svoje urobila aj prirodzená erózia. Z týchto dôvodov bolo po-
trebné jazero vypustiť, aby sa mohli zrealizovať rekonštrukčné práce na 
hrádzi a vyčistenie rybníka od sedimentov.
Príprava na túto veľkú akciu trvala viac ako rok. Bolo treba zosúladiť 
veľa činností, aby sa v deň „D“ mohol rybník vypustiť a pripraviť na re-
konštrukciu. Bolo potrebné nájsť vyhovujúci dátum, aby sme neobme-
dzili záhradkárov v zavlažovaní, vyloviť ryby a nájsť pre ne miesto, kde 
prečkajú celú dobu, kým bude rybník bez vody. Pomoc pri výlove nám 
prisľúbili rybári z Agrofarmy Budmerice, ktorí obhospodarujú aj ryb-
níky v Kamennom mlyne v Trnave. Tam budú uskladnené aj naše ryby 
po výlove. Kolegovia z Kamenáča nám pomohli svojimi vedomosťami, 
skúsenosťami z výlovov, materiálnym vybavením potrebným pre výlov, 
autami na bezpečný prevoz rýb aj ľudskými silami.  Všetko sa nám po-
darilo a deň „D“ dostal konkrétny dátum. Bol ním piatok 17.11.2017. 
Pred samotným výlovom bolo treba zrealizovať veľa prípravných prác, 
ktorých sa perfektne zhostili členovia správnej rady nášho združenia. 
Ideálna výška hladiny pre prácu so sieťou pri výlove je cca 50 cm. Pri 
priemernej hĺbke 160 cm sme museli z jazera vypustiť 110 cm vody. Za-
čali sme už v utorok. Pomocou stavidiel za kasárňami, sme odklonili 
tok Blavy obtokom, aby nám do jazera prestala natekať voda. Samotné 
spúšťanie muselo byť postupné a hlavne nie rýchle, aby ryby neutrpeli 
šok zo zmeny tlaku. Posledný večer pred výlovom sme unavení a plní 
očakávania odchádzali od jazera v neskorých nočných hodinách. Všet-
ko bolo pripravené.
Nadišiel deň „D“ - piatok 17.11.2017. Ráno o 6.30 sa stretávame na ryb-
níku. Je typické sychravé jesenné počasie. Zo zamračenej oblohy sa nás 
snaží vystrašiť pár kvapiek, ale adrenalín v našich žilách im to nedovo-
lí. Spúšťame na hladinu čln a kontrolujeme výšku hladiny. O hodinu 
prichádzajú na dvoch nákladných autách kolegovia z Kamenáča. Na 
jednom z nich sú nádoby na prevoz rýb s okysličovaním a na druhom 
materiál potrebný k výlovu. Postupne sa schádzajú ďalší členovia OZ 
MEANDER a  približne o 9.00 môžeme začať. 
Po zvítaní sa s kolegami a dohodnutí sa na postupe začíname so samot-
ným výlovom. Postupujeme od polovice rybníka, k jeho zadnej časti. 
Aktuálna hĺbka vody je cca 50 centimetrov. Najprv ryby naženieme 
búchaním palicami o hladinu, čo najbližšie k výpustnému stavidlu. 
Následne  prehradíme rybník pevným pletivom, aby sa ryby nevráti-
li  naspäť do stredu rybníka. Keďže pletivo nemalo dostatočnú dĺžku  
a nedosahovalo od jedného brehu po druhý, väčšine rýb sa to aj tak 
podarilo. Následne robíme prvý záťah sieťou. Šesť ľudí v rybárskych 
čižmách - prsačkách obsluhuje sieť vo vode a šesť ďalších, po troch na 
oboch brehoch, ťahajú sieť pomocou lán  k zadnému brehu rybníka.  Je 
to ťažšie, ako sme si mysleli. Pohyb po dne jazera výrazne sťažuje veľká 
vrstva bahna na dne. Na každý krok je potrebné vynaložiť veľa síl. Ko-
nečne sme na konci. Záťah sa podaril a v sieti uviazli amury, kapry, biele 
ryby a nádherný asi 70 centimetrov dlhý tolstolobik pestrý. Ryby triedi-
me podľa druhu a umiestňujeme ich do pripravených nádrží s vodou.
Musíme sa pripraviť na ďalší záťah. Vodu spúšťame o ďalších 20 cm.  
Kým voda odtečie, rozhodli sme sa vyloviť ryby z veľkej jamy, ktorá sa 
nachádza pod domčekom čerpadiel na vtoku do jazera. Jama je hlbo-
ká cca 4 metre, takže najprv z nej musíme vyčerpať vodu. Kolegovia  
z Kamenáča nasadili na odčerpanie vody motorové čerpadlo a začali 

prípravy 
na výlov trvali 
viac ako rok



21Blavské noviny
so znižovaním hladiny. Išlo to dosť pomaly. O pomoc sme preto požia-
dali našich dobrovoľných hasičov, ktorí ochotne poskytli svoju pomoc. 
Pomocou svojej techniky začali čerpať vodu z jamy. Teraz už hladina  
v jame klesala rýchlejšie.
 Kým bude voda odčerpaná, robíme v zadnej časti rybníka druhý záťah. 
Ten bol omnoho úspešnejší. Znovu sme vylovili kapry, karasy, amury, 
zopár zubáčov, malé šťuky, sumce a biele ryby. Ale zasa nám nejaké ryby 
unikli. Rozhodli sme sa, že vypustíme z rybníka úplne všetku  vodu a 
ryby jednoducho vylovíme podberákmi pri výpuste. Otvárame stavnice 
a posledná voda opúšťa rybník.
Zatiaľ v jame pod domčekom čerpadiel dosiahla hladina hĺbku cca 50 
cm. Štyria rybári s podberákmi schádzajú po rebríku do jamy a začínajú 
nakladať ryby do pripravených nádob. Množstvo rýb, nachádzajúcich 
sa v jame, bolo doslova ohromujúce. V priestore, nie väčšom ako 20 m2, 
bolo zhromaždených cca 300 kg rýb. Je tu veľa kaprov, najväčší mal viac 
ako 90 cm, amurov a množstvo bielych rýb. Najväčším prekvapením 
bol však sumec s dĺžkou 140 cm. O chvíľu sme vybrali z vody ďalšieho, 
len o pár centimetrov menšieho. Napokon sme tu vylovili ešte niekoľko 
malých sumcov do 50 cm. Zvláštnosťou je, že počas existencie rybníka 
sme nikdy sumce ani šťuky do jazera nenasádzali. Vďaka pomoci našich 
rybárov pod dohľadom početnej skupiny divákov ryby rýchlo prevá-
žame na roztriedenie do zadnej časti jazera. Keď sú ryby roztriedené, 
začíname  s ich vážením a nakládkou na auto. 
Voda na konci rybníka už takmer odtiekla a nezostáva iné, ako znovu 
vliezť do chladného bahna a do podberákov pozberať posledné ryby 
uviaznuté v kalužiach. 
Sú dve hodiny poobede a my sme na konci s výlovom aj so silami, ale 
spokojní. Ryby sú vylovené, odvážené, zapísané a pripravené na trans-
port do sádok v Kamenáči. Takže, na jar do videnia, rybičky. Dúfame, že 
to bude čo najskôr, aby sme tradične 15. marca mohli otvoriť novú, už 
jedenástu lovnú sezónu. Veríme, že počasie k nám bude žičlivé a práce 
na čistení rybníka a spevnení hrádzí sa podarí zrealizovať v priebehu 
zimy. 
Na záver vyjadrujeme našu vďaku za bezpečný priebeh všetkým účast-
níkom výlovu. Poďakovanie patrí v prvom rade členom správnej rady 
OZ MEANDER, ktorí obetovali veľa síl a času na to, aby pripravili  
a úspešne zrealizovali tento výlov. Vďaka patrí všetkých členom OZ 
MEANDER, ktorí sa aktívne zapojili do prác na výlove, bohunickým 
dobrovoľným hasičom za ich okamžitú pomoc pri čerpaní vody, ko-
legom z Agrofarmy v Kamenáči, ktorí nám pomohli materiálne, ale 
predovšetkým svojimi skúsenosťami a priestormi na uskladnenie rýb. 
Samozrejme, poďakovanie patrí OcÚ na čele s pani starostkou, ktorá na 
celý priebeh prác dohliadala. 

Petrov zdar!

Mgr. Ľuboš Remenár 
predseda OZ MEANDER

Ing. Branislav Fitoš
podpredseda  OZ MEANDER        

foto: Matej Fitoš
Viac fotiek nájdete na webovej stránke obce.

Malý, ale náš
My zme obec skoro sebestačná, máme šecko aj šenk, kostol, obchody, kaščíl, reštavráciju, aj dve, park, rybník, amfiteáter, lekárnu, počtu, školu 
aj školku, kultúrny dom, obecnú televíziju, rozhlas aj obecné noviny. Tež jazdecký klub, vodákov, aj policajtov a hasičov, zdravotné stredisk, 
športový areál, posylovnu, ubytovnu, tenisové kurty, knyžnicu, aj rybárov. O tých posledných b som vám scela napísat. Ony rybárčá na  svo-
jem rybníku, je síce malý, ale náš, takto pyšne o nem hovorá. Aj ket je malý, bola som svetkom jak z neho tahaly kapitálne úlovky. Čúl minulý 
týden cez predlžený výkent  robily výlov. Mosely vybrat šecky ryby, aby mohly rybník vypucovat a spevnit hrádzu. Lovily, lovily až vylovily 
možná aj tonu rýb. Medzi nyma boly ak ekzemplárne kusy. Jako sumci vác jak meter, desat kylový kaper, parádny zubáč, fešácka štuka. Me-
dzi nyma sa myhla aj morská panna, ale tá sa im vylovit nepodarila. A to bolo asi dobre, lebo by sa nevedzely dohodnút, kerý si hu odnese 
domov. Šecko to z dálky pozoroval  mokrý a zelený vodník. Chlapci – rybáry boly uzimený a zablaceny, 
ale spokojný, ket ziscily čo v rybníku naróstlo, čo sa v nem nachádza. Na dne zostalo len blato, kam sa 
schovala tá krásna panna aj z vodníkom. A ryby, tý chlapy naložily na nákladák a odvézly do druhého 
rybníka, jejich dočasného domova. Na jar sa budeme tešit, ket sa vráca do našeho. To bude zaseky pekná 
akcija. Tešme sa, Pterov zdra! 

Bapka Blašková, Ilustrácia: BH

BapKa BlaŠKOVÁ
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Napriek tomu, že vonku sa postupne  
v plnej paráde predvádzala jeseň, u 
nás v Bohunke prevládal smiech a 

dobrá nálada. Je všeobecne známe, že hudba 
lieči. Chceme sa preto poďakovať Malženičan-
ke, ktorá našim klientom spevom vyčarila ú- 
smev na perách. Šikovné ruky našich klientok 
však potešili aj chuťové a čuchové zmysly, keď 
napiekli  voňavé jablkové koláče.
Mesiac október je mesiacom úcty k starším, čo 
sme si pripomenuli aj bohatým  programom 
pre našich starkých. Ďakujeme, že pri tejto prí-
ležitosti nás navštívili deti zo ZŠ s MŠ Jaslovské 
Bohunice, ZUŠ Jaslovské Bohunice, ktoré si 
pod vedením šikovných pani učiteliek  pripra-
vili pre našich klientov bohatý kultúrny pro-
gram. Programom vyčarili úsmev na tvárach, 
ale aj slzičky šťastia našim klientom. Počas 
tohto spoločne stráveného času si náš personál 
s klientmi pripravil turnaj, mladí verzus starkí 
v hádzaní loptičiek do obrieho terča. Nálada 
bola úžasná, deti hra veľmi zaujala a našim 
starkým vyslovili veľký obdiv nad ich špor-
tovou zručnosťou. Ako odmenu pre žiakov si 
pripravili šikovné ruky našich klientok  sladký 
zákusok s názvom „prešívaná deka“.
V novembri sme si uctili pamiatku všetkých 
svätých, kedy sa pri tejto príležitosti v Bohun-
ke rozsvietil plamienok večného svetla na spo-
mienku všetkých našich blízkych, ktorí nás už 
opustili. Chceme sa poďakovať, že tento ťažký 
čas pomohla klientom svojim programom pre-
konať Blavanka. 
Rovnako ako minulý rok aj tento rok klienti 
putovali na Trnavskú novénu vyprosiť si po-
trebnú pomoc od Trnavskej Panny Márie pre 

Preč je jar, leto, jeseň a zimná víchrica spieva svoju pieseň.

Sedíme v izbe a radiátory teplo hrejú. Dívame sa na ulicu, kde už snehové vločky poletujú. 

Spevavé vtáctvo nás už opustilo, aby si teplo južných krajín vychutnalo. 

Na prázdnych poliach sa ozýva vraní škrekot a do duší ľudí vnáša podivný smútok.

Ale nepotrvá to dlho a prídu Vianoce, nový rok a Traja králi,

aby nám novú nádej do duší vliali, že aj táto zima pominie a príde nová jar.

Aby zazelenala sa príroda a rozjasnila sa naša tvár. 

Blíži sa koniec roka a mnohí z tých, s ktorými sme ho začínali, už tu nie sú medzi nami.

Taký je kolobeh života a to je, žiaľ, jediná istota. Ako život dáva, tak aj berie. 

Nie je len biely, ale aj čierny, preto by sme počas jeho trvania mali byť všetkému, čo je dobré, vernými.

Keď budeme tento rok bilancovať, aby sme si mohli povedať,

máme čisté svedomie, neublížili sme nikomu vedome. 
Melánia Gergelyová, obyvateľka Bohunky

OBčaSníK Z BOHunKy

svoje rodiny, deti, vnúčatá a našu Bohunku. 
Veľmi si vážime dobročinnosť pána Uváči-
ka, ktorý nám opätovne zabezpečil dopravu 
autom. Prišli  nás tiež navštíviť aj zástupco-
via Mestského úradu v Trnave pri príležitosti 
krásneho životného jubilea 95 rokov našej kli-
entky. 

Postupne, ako sa za oknami prebúdza  zima, 
prebúdza sa aj  v nás vianočná nálada, a preto 
sa už všetci v Bohunke chystáme na privítanie 
Ježiša Krista.

Mgr. Monika Mitasová
inštruktor sociálnej rehabilitácie
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Ako v predchádzajúcich rokoch i v roku 2017 
prinášala Folklórna spevácka skupina BLA-
VANKA svojimi vystúpeniami ľuďom radosť  
a pohodu nielen v rodnej obci Jaslovské Bo-
hunice, ale aj v bližších či vzdialenejších ob-
ciach trnavského regiónu, lebo i v dnešnej 
uponáhľanej, digitálnej ére potrebujú ľudia 
kontakt so živým prednesom ľudovej piesne 
ako aj pripomínanie rôznych zvykov našich 
predkov. 
•	 Jedným z typických zvykov je aj tzv. „po-

chovávanie basy“ na konci fašiangov. Bla-
vanka   pri tejto príležitosti predstavila svoj 
celovečerný program divákom 26. februára 
2017 v Kultúrnom dome Paderovce, pri 
ktorom sa ľudia výborne zabávali. Najmä 
pri nezabudnuteľných baletných kreáciách 
mužských členov súboru - pri predvedení 
tzv. “tanca mladých labutí“ z baletu Labutie 
jazero od P.I. Čajkovského. Z obecenstva sa 
ozývali obrovské výbuchy smiechu a na-
koniec búrlivý potlesk. Musíme spomenúť 
neopakovateľnú módnu prehliadku našich 
dám – členiek speváckej skupiny. Veľa 
smiechu priniesol do sály aj malý Mirko.

•	 5. marca 2017 sa v Jaslovských Bohuniciach 
uskutočnila schôdza Základnej organizá-
cie Jednoty dôchodcov Slovenska, k sprí-
jemneniu ktorej prispela Blavanka svojím  
vystúpením s ľudovými piesňami, ktoré si 
spoločne zaspievali aj prítomní seniori.

•	 11. marca 2017 sa uskutočnilo spoločenské 
posedenie speváckej skupiny v Kaštieli, kde 
sme zhodnotili našu činnosť za predchá- 
dzajúci rok 2016 a načrtli plán na rok 2017. 
Posedenia sa zúčastnila aj pani starostka 
obce s manželom, ktorá ocenila našu prá-
cu a prínos pre šírenie dobrého mena ni-
elen súboru, ale aj samotnej obce Jaslovské 
Bohunice v regióne i v širokom okolí, ba i  
v zahraničí. Ukážky z vystúpení sa spora-
dicky objavujú aj v regionálnych televíziách 
(MTT, Vega,) a na internete.  

•	 22. apríla 2017 potešili členovia speváckej 
skupiny svojim spevom klientov senior-
ského zariadenia  Bohunka. Dôkazom, že 

sa vystúpenie obyvateľom penziónu páčilo, 
bola skutočnosť, že sa k spevu pridali i po-
slucháči a požiadali nás o častejšie návštevy.

•	 Stavanie mája, ktoré sa uskutočnilo 30. 
apríla 2017 spoločne s detským speváckym 
súborom a hasičským zborom, patrí už do 
stáleho každoročného repertoáru Blavanky.

•	 O tom, že Blavanka je známou a rešpek-
tovanou speváckou skupinou, svedčí aj 
skutočnosť, že sme boli 27. mája 2017 po-
zvaní do obce Brestovany pri príležitosti 
otvorenia tzv. Brestovanských hudobných 
slávností. Okrem nás sa uvedenej slávnos-
ti zúčastnilo ďalších päť súborov z regiónu  
a jeden z Bratislavy.

•	 8. júla 2017 sme prispeli k obohateniu  
a spestreniu programu folklórneho festiva-
lu v Kátlovciach 

•	 22. júla – 28. júla 2017 sme sa všetci členo-
via spolu s rodinnými príslušníkmi stretli 
na letnom sústredení v krásnom prostredí 
južnej strany Chopku, v Krpáčove. Okrem 
precvičovania si repertoáru sme uskuto-
čňovali vychádzky do blízkeho i vzdiale-
nejšieho okolia. Koľko kto vládal. Podstat-
né bolo, že sme si všetci oddýchli, nabrali 
nových síl a elánu do ďalšej činnosti. Milou 
udalosťou bola oslava menín správcu a vý-
čapníka objektu v jednej osobe, ktorému 
Blavanka zaspievala. Okrem slávnostného 
prípitku sa nám odvďačil pekným darče-
kom - každému členovi súboru daroval šat-
ku, dievčatám ružovú a chlapcom modrú.

•	 19. augusta 2017 sa uskutočnilo stretnutie 
folklórnych skupín a súborov v Špačinci-
ach, ktorého sa s úspechom zúčastnila aj 
Blavanka pri príležitosti Spievajte si s nami 
a Špačinský jarmok, pod záštitou Trnavské-
ho osvetového strediska a Obecného úradu 
Špačince. Členovia Blavanky to nevzdali ani 
pre nepriaznivé,  daždivé a veterné počasie 
– vydržali sme až do ukončenia programu.

•	 21. októbra 2017 sa pod záštitou Regi-
onálnej asociácie dôchodcov Slovenska  
a Okresnej jednoty dôchodcov v Trnave 
uskutočnil v Cíferi Festival folklórnych se-

niorských súborov. Zúčastnilo sa ho sedem 
súborov, každý mal limit cca 15 minút na 
predvedenie svojho repertoáru. Na záver 
vystúpili a zaspievali všetky súbory spo-
ločne nacvičenú pieseň. Festival navštívil aj 
župan regiónu Ing. Tibor Mikuš a dvaja po-
slanci slovenskej národnej rady p. Gubrická 
a p. Hambálek.

•	 Na druhý deň, 22. októbra 2017, sa  
v Šúrovciach uskutočnilo stretnutie obča-
nov pod názvom Jablkové hody, kde boli 
všakovaké dobroty od výmyslu sveta z 
jabĺk, ktoré pripravili ženičky z domáceho 
súboru Šúrovčan, ony podujatie organizo-
vali spoločne s Obecným úradom Šúrovce, 
ale aj iné ženičky z obce prispeli svojimi 
výbornými koláčikmi. Okrem iného mali 
urobenú krásnu výstavu ručných výšiviek 
a bábiky v krojoch. Bolo to nádherne pri-
pravené a musíme uznať, že i napriek ne-
priazni počasia sa tejto akcie zúčastnilo veľa 
Šúrovčanov.

•	 28. októbra 2017 krstila folklórna skupina 
Dolnokrupanskí črpáci z Dolnej Krupej 
nové 2 CD nosiče. Na túto slávnosť pozvali 
aj nás. Svojím vystúpením sme sa aj my sna-
žili prispieť k slávnostnej atmosfére. Okrem 
nás sa slávnostného aktu zúčastnilo celkom 
šesť súborov.

•	 25.11.2017 členovia speváckej skupiny opäť 
zavítali do zariadenia pre seniorov BO-
HUNKA v obci Jaslovské Bohunice, kde 
svojimi peknými ľudovými piesňami rozve-
selili srdiečka a myseľ klientov tohto zaria-
denia. Sú to veľmi vďační poslucháči a tešia 
sa z každej návštevy nielen z radov svojich 
príbuzných, ale aj z prítomnosti mnohých 
členov folklórnych súborov a skupín.

•	 V priebehu roka pribudli do speváckej sku-
piny a  naše rady posilnili 3 noví členovia: 
od 16.5. pán Juraj Ďuroška, od 5.9. pani 
Zdenka Michalcová a od 28.10. pani Viera 
Gubiová.

MVDr. Juraj Gubi, člen FSsk BLAVANKA
Foto: ZM

aj tento rok sme prinášali ľuďom radosť
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KtO nESiE SVEtlO nESViEti 
lEn SEBE, alE aJ druHýM

Neskorá jeseň a blížiaca sa zima, to sú 
dlhé večery a rýchle stmievanie sa. 
Tmu v našej obci 10.11. rozžiarili 

rôzne svetielka a lampáše - obec usporiadala 
obľúbený Lampiónový sprievod. Stretli sme 
sa podvečer pri pošte a po príchode koníkov 
a sv. Martina  sme sa vydali v sprievode na-
šich dobrovoľných hasičov a policajtov z OO 
PZ Jasl. Bohunice cez námestie k Novej ulici, 
odtiaľ sprievod pokračoval ku kaštieľu, kde už 
čakal autobus, aby odviezol  malé detí a tých, 
ktorí by už trasu do Paderoviec nezvládli. O- 

statní sme pokračovali po cyklotrase vedúcej 
do Paderoviec, kde sme sa zhromaždili pred 
kostolom sv. Martina. Tu nám pán farár Ma-
rián Vivodík povedal príbeh o sv. Michalovi. 
Od  kostola sme sa presunuli pred kultúrny 
dom, kde každý dostal lampión šťastia, ktorý 
si mohli rodiny vypustiť. Všetci sa zohriali tep-
lým čajom, deti dostali aj sladkú odmenu. Po-
časie nám prialo a lampióny šťastia mohli vy-
niesť priania všetkých vysoko k nočnej oblohe.
Na celý priebeh pochodu a bezpečnosť celej 
akcie dohliadali členovia DHZ Jaslovské Bo-

hunice a policajti, za čo im patrí veľká vďaka.
Taktiež ďakujeme všetkým, ktorí prispeli svo-
jou pomocou pri organizovaní sprievodu, ale 
aj všetkým účastníkom. Dúfame, že o rok sa 
opäť všetci uvidíme na 
tejto akcii.
Viac foto nájdete na 
webe obce.

Danka H. 
foto: M.O., D.H .

Po tragickej udalosti na festivale Countryfest Bohunice 2017, 
kedy počas koncertu skupiny Taxmeni  skonal na pódiu ich člen 
Karel Mrkvička, sa konal 16.9.2017 spomienkový koncert pod 
názvom Koncert pre Karla. Na koncert prijala pozvanie aj man-
želka Karla Mrkvičku spolu s najbližšou rodinou.   V amfiteátri 
bola na pódiu odhalená aj socha anjela s gitarou, ktorú vytvoril 
rezbár Juraj Kapuš a  posvätil pán farár Marián Vivodík.
Na koncerte vystúpili a zaspomínali na Karla kapely KAMELOT, 
TAXMENI, BYSTRÍK BANDA, SLNIEČKO a NEZNÁMI. Mo-
derátorom podujatia bol Martin „Chyno“ Chynoranský a celý 
večer sa niesol vo veľmi pohodovom duchu. Ako som poznal 
Karla, určite by nechcel , aby všetci smútili, a myslím, že to ka-
pely aj dodržali, nakoľko zábava bola až do poslednej kapely vý-
borná.
Pevne však verím, že toto bolo už naozaj posledné nešťastie, kto-
ré sa v miestnom amfiteátri stalo...

Roman Áč

Koncert
 pre Karla

Karel Mrkvička
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Prvýkrát sme skúsili zorganizovať 20.10. pre tých, 
ktorí majú radi veci vyrobené vlastnými rukami 
dielne, kde si mohli pod vedením skúsenej odborníčky 
spraviť „dušičkové“ vence.  Foto: DH

Aj „dušičkové“ vence 
vlastnoručne

upOZOrnEniE prE SEniOrOV

Na základe neustáleho zaznamenávania trestnej činnos-
ti páchanej na osobách vyššieho veku, polícia upozorňu-
je najmä seniorov, aby nedávali na požiadanie peniaze 
osobám, ktoré nepoznajú. Môže ísť o podvodníkov a 
zlodejov. Polícia zaznamenáva prípady, keď nezná-
me osoby volajú na pevné linky  alebo mobily starším 
osobám, predstavia sa ako príbuzní a prostredníctvom 
legendy, že ich syn, vnuk alebo iná blízka osoba, mal 
nehodu a potrebuje peniaze. Ak takýto telefonát za-
znamenáte, okamžite kontaktujte políciu na čísle 158. 
Taktiež neotvárajte a nepúšťajte do vašich domácností 
neznáme osoby, najmä ak žije osamelo, alebo ak nie je 
nikto doma.

                Zdroj: Polícia SR
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V kaščíly
 straší ...

V každém porádnem kaščíly celkom 
určite straší. Že straší aj u nás v Bo-
hunickém kaščíly, to vám dokážem 
celkom určite. Šak mám na to aj 
svetkov a bolo  ich vác. Bolo to tak, 
hlat a kamarády, kerý k nám došly 
na náščevu, nás donúcily presun-
út sa do našeho kaščíla na večeru.  
A to teda nebanujeme. Výborne 
zme sa najedly, aj zabavily.  Najprv 
nás milá pany prevédla cez túto kul-
túrnu památku. Spravila nám celú 
ekskurzijubaj s výkladom. Aj ket 
pret tým bola v tejto budove školaa 
škólka, čúl je tam hotel z reštavrá-
ciju. Toto je posadzené do krásneho 
parku. Gdze sa robá vychýrené svat-
by aj sobáše, též oslavy a posedzená. 
To som zaseky odbočila, mosím sa 
vrácit k temu strašidlu. Po večery 
zme ešče hodzily debatu ze šéfom 
tehoto hotela.  Ketže už bola čírna 
tma, automatika zažala svetlený na 
dvore  záhrade. Pri družnej debate 
na dvorezhaslo svetlo, vybehly sme 
ven, aby sme zistily do to sabotuje, 
no nikdze nykeho. Ket sa to stalo vác 
rázy, už som verila na strašidlo. Asi 
to bol Špyrek, duch našej dzedziny, 
alebo strašidlo kaščíla. Možná sa 
došól kuknút madarský gróf, bý-
valý majitel tehoto skvostu, jako sa 
mu starajú o majetok. My sme šak 
nykeho nevidzely. A vtedy najvačí 
šéf vyhlásil , že do to strašidlo chy-
cí alebo vyfocí, dostane zaujímavú 
otmenu. Preto tam friško utekajte. 
Mosím ešče spomenút, že okolo ka-
ščíla opčas pobehuje malý, drobný 
psíček.  Že by sa on v noci menyl na 
beštyju? Ešče vám prezradím jednu 
pikošku. Prevádzkuvatel vyhlásil, 
že ketpár, kerému v kaščíly strojily 
svatbu, to dotáhne až na zlatú, túto 
im v šeckej paráde vystrojí grátis. To 
je hádam dost dóvodov na to, aby 
ste tento unikát naščívily. No né? 
Len čúl som sa dozvedela zaujíma-
vost. Kaščílané začaly z tradíciju. 
Peknú tradíciju, že každý novoma-
želský pár kerý svoju svatbu zapíja v 
kaščíly, zasadzí pret ným svoj strom 
lásky. A potom ket ho scú pozorovat 
jak roste, polát, alebo si pot ným po-
sedzet, to je další dóvod na náščevu. 
Tak hurá do kaščila v Bohunicách.

Bapka Blašková

... aj na námestí strašilo
Malý park pred obecným úradom týždeň pred hodmi ovládli „strašiaci“. Z tekvíc, plátna, vre-

coviny, vriec na odpadky aj špagátu. Doplnili ich sklené svietniky z veľkých „uhorkových“ 
fliaš a samozrejme nechýbalo ani to, čo nám poskytne jesenná príroda - krásne lístie, gašta-

ny, slama a červené plody kríkov. Z tohto spestrenia mali samozrejme najväčšiu radosť deti.
Viac foto nájdete na webe obce:

DH,
Foto: DH

BapKa BlaŠKOVÁ
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ŠpOrt

Projekt B mužstva stále pokračuje napriek via- 
cerým problémom. V jesennej časti skončilo 
naše B mužstvo na 7. mieste s 23 bodmi. Veľmi 
dobrý štart malo do sezóny, keď sa pohybovalo 
na čelných priečkach v tabuľke a hráči produ-
kovali veľmi pekný futbal. Boli podporovaní 
mladými hráčmi, ktorí zatiaľ na svoju šancu  
v A mužstve čakajú. V niektorých  zápasoch vy-
pomáhali aj stabilní hráči A mužstva. S blížia- 

cim sa koncom jesennej časti prichádzali zra-
nenia a súhra zápasov A a B mužstva narušila 
tento ideálny stav, čo malo za následok aj ne-
priaznivé výsledky v posledných kolách. Treba 
však povedať, že nás v tej dobe čakali aj najkva-
litnejší súperi, bojujúci o postup do vyššej sú-
ťaže. Myslím si, že treba pokračovať v tejto ces-
te, kde mladí majú možnosť hrať majstrovské 
zápasy za prítomnosti starších, skúsenejších 

hráčov a prechod do mužskej kategórie bude 
pozitívnejší pre nich aj pre celý klub. Uvidíme, 
čo prinesie budúcnosť – hráme pre zábavu, pre 
pozitívny posun, naberanie futbalových skúse-
ností a zvládanie prechodu z mládežníckych 
kategórií do mužskej. 

Mgr. Marek Juhász
predseda FK ŠK Blava 1928  

Foto: archív ŠK Blava

B mužstvo aj napriek problémom pokračuje 

Dolný rad zľava: Kristián Maron,Vladimír Hrabovský, Roman Sokolovič, Róbert Remenár, Michal Gajarský, Daniel Hluch.
Horný rad zľava: Marek Juhász, Jozef Kubiš, Marcel Bachratý, Pavol Rajnic, Marcel Galovič, Martin Matovič, Michal Halmo, Lukáš demovič, 
Luboš Jaroška, Pavol Bobák, Marek Matolek, Monika Hulíková.

Hodnotenie jesennej časti očami trénera
žiaci iV. liga

Po krátkej letnej príprave, kedy deti 
trávili viac času ako na ihrisku na 
dovolenkách, sme s nadšením vstúpi-

li do ďalšieho súťažného ročníka. Prioritou  
v jesennej časti bolo najmä zapracovanie no-
vých hráčov, ktorí k nám prišli z našej úspeš-
nej prípravky. Chlapci vyhrali svoju ligu, no 
napriek talentu sa musia v žiackom futbale 
vyrovnať s fyzickou prevahou starších proti-
hráčov. Mnoho ráz sme v zápase neboli hor-
ším tímom, no starší chlapci súpera fyzicky 
prevýšili našich mladíkov. 
Aj napriek tomu sme do jesene vstúpili víťaz-
stvom na pôde nováčika z Drahoviec. Chlapci 
zistili, že niekedy ani výška či hmotnosť nemu-
sia zaručiť výhru v zápase. Pri spätnom pohľa-
de na odohraté zápasy vidím pozitívum hlavne 
v tom, že s výnimkou jedného zápasu, na pôde 

Bučian (prehra 7:0), sme v každom zápase 
hrali maximálne vyrovnanú partiu. Veľkým 
plusom je, že sme neprehrali ani jeden zápas 
so súpermi, s ktorými sme boli považovaní za 
favoritov. 
Spokojní môžeme byť s obrannou hrou. V lige 
patrí naša obrana k najlepším. Naopak, v útoku 
sme sa vo viacerých stretnutiach trápili. Preto 
sa v zimnej príprave budeme venovať primár-
ne útočnej fáze hry. Osobne si cením prístup 
chlapcov k tréningovým jednotkám. Oproti 
minulým rokom sa vytvorila partia, ktorá drží 
spolu a ich účasť na tréningu je pravidelne vy-
soká. Myslím, že i to prispieva ku zlepšeným 
výkonom. 
Stále platí, že nechceme „tlačiť“ na výsledky, 
prvoradá je radosť z hry a kamarátstvo medzi 
chlapcami. Ak sa nám toto podarí naplniť, prí-

du aj výsledky. Samozrejme, od chlapcov vy-
žadujeme hernú disciplínu a maximálne úsilie. 
Už teraz však viem, že mnohí z nich budú spo-
mínať na časy strávené v tomto družstve ako 
na tie najkrajšie z detstva. A to je presne to, čo 
nás napĺňa. 
Chlapcom ďakujem za prístup i výkony, ktorý-
mi sa počas jesene prezentovali.  Už teraz sa te-
ším na poctivú zimnú prípravu a veľa príjemne 
strávených spoločných chvíľ. 
Mužstvo: Samuel Plesník, Lukáš Kostolanský, 
Denis Klč, Peter Kučera, Adrián Hrčka, Toma-
šovič Martin, Aleš Michalica, Alex Nádaský, 
Timotej Melicher, Jakub Bardáč, Tomašovič 
Tomáš, Jakub Bača, Martin Bošnák, Pavol 
Martinovič, Matej Bohunický, Erik Šallai, Ši-
mon Bajza, Dávid Dvorák.

Tréner Martin Machovič
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prípravka je najmä o výchove nádejných športovcov
V tomto roku sme zažili v našej prípravke veľ-
mi pekné obdobie a úspešný rok. V jarnej časti 
sme s chlapcami dosiahli veľký úspech, keď 
táto partia, ktorú som trénoval 4 roky, vyhrala 
vo svojom poslednom ročníku 1. miesto v sku-
pine Obfz Trnava. Na následnom turnaji víťa-
zov všetkých skupín sme obsadili tretie miesto. 
Po sezóne odišlo 6 chlapcov k žiakom a prišli 
noví nádejní adepti z predprípravky, lepšie 
povedané z mužstva Blavíčat. Počas príprav-
ného obdobia sa mužstvo ukazovalo vo veľmi 

dobrom svetle, prípravné zápasy nám vyšli. 
Avšak na začiatku súťaže prišlo trošku uspo-
kojenie a súperi nás za to trestali. V ďalšom 
priebehu jesennej časti však chlapci opäť našli 
stratené sebavedomie a po sérii výborných vý-
konov sme skončili na priebežnej tretej pozícii. 
Samozrejme v tejto kategórii primárne nejde 
o úspechy a víťazstvá, pretože je pre nás ako 
klub dôležité, aby sme vychovali nádejných 
športovcov a ľudí, ktorí sa budú vedieť správať  
a orientovať v živote tak, ako sa patrí. Touto 

cestou by som chcel poďakovať vedeniu klu-
bu ŠK Blava za vytvorené podmienky a servis, 
ktorý pre tento rok zabezpečili. 
Zostava prípravka ŠK Blava sezóna 2017/2018
Filip Baranovský, Nikolas Wagner, Tomáš Bu-
gár, Alex Nádaský, Samuel Satina, Adrián 
Pavlovič, Adam Bobák, Adam Bašnák, Lukáš 
Juhász, Timotej Melicher, Patrik Holec, Filip 
Matolek, Tomáš Satina, Lukáš Žemla 

Marek Maška
tréner

uspeli sme s  projektom vo výzve SFZ
podpora rekonštrukcie a výstavby futbalovej infraštruktúry

Členovia výkonného výboru SFZ na zákla-
de odporúčania pracovnej skupiny schválili 
zoznam úspešných žiadateľov o príspevok  
v rámci prvej etapy projektu ako aj výšku fi-
nančných príspevkov na jednotlivé projekty.
 Slovenský futbalový zväz medzi 163 žiadateľov 
rozdelí 2,8 milióna eur. Nerozdelených zosta-
lo 200-tisíc, tie sa, ako uvádza zväz na svojej 
stránke, „...majú presunúť do balíka finanč-
ných prostriedkov, ktoré budú prerozdeľované 
v rámci 2. etapy projektu, pri zachovaní územ-

ného princípu rozdelenia príspevku v rámci 
jednotlivých regiónov.“
 Kluby mohli na svoje zámery získať od 10- do 
50-tisíc. Pre Západoslovenský futbalový zväz 
bolo vyčlenených 30 percent z celkovej sumy. 
Podmienkou bolo, aby sa žiadatelia finančne 
spolupodieľali na realizácii, 25 percent pro-
striedkov teda museli záujemcovia zohnať zo 
svojich zdrojov.
Jaslovské Bohunice dostanú 14-tis. eur, za kto-
ré by sme chceli zastrešiť tribúnu pozdĺž hlav-

nej  hracej plochy, ktorá doposiaľ nebola krytá. 
Realizáciu by sme chceli stihnúť v priebehu 
roka 2018. Záleží nám na zveľaďovaní športo-
vísk, futbalového štadióna, a preto sa snažíme 
pracovať aj na iných projektoch, ako napríklad 
osvetlenie tréningového ihriska, umelá tráva aj 
zlepšenie kvality vnútorných priestorov, ktoré 
by mali byť kultúrnym stánkom pre futbalovú 
či všeobecnú spoločnosť.

Mgr. Marek Juhász
predseda futbalového klubu

VŠEtKO naJlEpŠiE praJEME K OKrúHlEMu JuBilEu

Na záver jesennej časti sa dožíva pekných 60. narodenín člen nášho klubu, vedúci mužstva, funkcionár Jozef Kubiš. Prajeme Ti v mene celého klubu 
a výkonného výboru všetko len to  najlepšie, hlavne veľa zdravia.

Mgr. Marek Juhász
predseda futbalového klubu
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Pred rokom sme založili našu najmenšiu kate-
góriu futbalových nádejí budúcnosti.
Dnes už môžeme veselo povedať, že tento pro-
jekt je zatiaľ úspešný a  má do budúcnosti veľ-
kú perspektívu. Deti od 5 do 9 rokov chodia 
v hojnom počte na tréningy, ktoré ich bavia a 
tešia sa na ne. Hrajú  a zvykajú si už aj na futba-
lové zápasy, ktoré oficiálne nie sú organizované  
a vyhodnocované. Trénujú v podstate nepre-
tržite 2x do týždňa a hrajú prípravné zápasy s 
okolitými mužstvami. Zorganizovali sme pre 

nich v zimnom období halový turnaj v Hrnčia- 
rovciach a v letnom období absolvovali turnaj 
v Novákoch. Venuje sa im tréner Matej Meško 
a asistent Ondrej Sakár. V mojom mene sa im 
za kvalitne vykonanú prácu chcem poďakovať, 
pretože táto práca je náročná. Každý malý je-
dinec je svojím spôsobom výnimočný a treba 
k nim pristupovať citlivo a rôznou formou. 
Momentálne je v predprípravke okolo 30 detí  
a počet stále narastá. Ak vaše ratolesti majú 
záujem o futbal, ozvite sa. Veľmi radi privíta-

me každého jedného nového futbalistu. 
V prvom rade razíme cestu pohybu, nadšenia 
a radosti z hry. Blavíčatá, do toho! Dokonca 
máme aj vyrobený transparent na futbalové 
zápasy našich najmenších. 
Poďakovanie patrí aj rodičom, ktorí svoje ra-
tolesti podporujú v športovej činnosti. Pevne 
veríme, že raz ich uvidíme vo veľkom futbale  
a budeme na ne hrdí a pyšní.

Mgr. Marek Juhász
predseda futbalového klubu

FutBalOVé nÁdEJE – tO Sú BlaVíčatÁ

Predprípravka

Vylosovanie futbalových zápasov sezóna 2017/2018 jesenná časť
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tenisová škola sa rozrástla o nové talenty 

Letnú tenisovú sezónu, ktorá sa skončila 
v septembri, môžeme zhodnotiť ako ná-
ročnú, ale zároveň úspešnú. Vrcholom 

sezóny boli MSR v súťaži družstiev, kde star-
ší žiaci pod vedením trénera Matúša Béreša 
získali krásne 3. miesto  a dorastenci obsadili 
pekné 7. miesto. V súťaži jednotlivcov ukon-
čila sezónu Patrícia Junasová na 13. priečke 
celoslovenského rebríčka dorasteniek, Peter 
Kučera na 9. priečke v rebríčku starších žiakov. 
Do novej sezóny nastupuje hráč Pavel Gula  
v kategórii starších žiakov na 7. priečke celo-
slovenského rebríčka a Laura Nádaská na 19. 
priečke v kategórii starších žiačok. Náš klub i 

obec úspešne reprezentovali Natália Mrvová, 
Aleš Michalica, Mária Matejčíková, Alexandra 
Mrvová, Lea Remenárová, Juraj Dobrovodský. 
Horšiu sezónu mala naša dorastenka Alexan-
dra Matejčíková, ktorú prenasledovali zrane-
nia a dúfame, že od nového roku sa zaradí do 
tréningového procesu. 

Po skončení sezóny hráči nezaháľali a už  
v októbri odštartovala príprava na novú se-
zónu kondičnými cvičeniami a kondičným 
sústredením vo Valčianskej doline. V areáli 
tohto lyžiarskeho strediska pod dohľadom 
trénera M. Béreša a P. Obala absolvovali rôzne 
cvičenia zamerané na rozvoj dynamiky, vytr-

valosti, výbušnosti, rýchlosti, posilňovacie a 
strečingové cvičenia.                 

K dispozícii mali tenisové kurty s umelým 
povrchom, upravené trávnaté plochy, horský 
terén a posilňovňu. Každý deň sústredenia 
ukončili rehabilitáciou v bazéne a vírivkách. 
O mladých tenistov bolo výborne postarané 
aj z hľadiska stravovania a pitného režimu. 
Jedálny lístok nám personál zariadenia upra-
vil podľa našich požiadaviek, aby bola strava  
plnohodnotná a dostatočne výživná. V októbri 
odštartovala aj tenisová prípravka, do ktorej 
sa prihlásilo 19 detí. Tréner rozdelil deti do 3 
skupín podľa tenisových zručností (niektoré 

Por. Družstvo Z V R P Skóre Body K +/- FP

1. OFK Malženice 15 12 2 1 39:8 38 16 14 109.45

2. ŠK Slovan Šimonovany - Partizánske 15 12 1 2 33:14 37 15 13 114.6

3. OK Častkovce 15 10 2 3 39:16 32 14 11 112.75

4. Spartak Myjava 15 8 4 3 31:13 28 13 7 116

5. TJ Slavoj Boleráz 15 8 3 4 26:16 27 12 3 112.25

6. FK TEMPO Partizánske 15 7 3 5 21:14 24 11 3 115.55

7. ŠPORTOVÉ KLUBY BLAVA 1928 15 6 3 6 19:14 21 10 0 111.2

8. FC Slovan Hlohovec 15 6 3 6 20:26 21 9 0 112.3

9. TJ Partizán Prečín 15 6 2 7 28:36 20 8 -1 114

10. OŠK Trenčianske Stankovce 15 6 1 8 29:28 19 7 -5 115.05

11. MFK Vrbové 15 5 4 6 20:22 19 6 -2 111.7

12. MFK Nová Dubnica 15 5 3 7 19:20 18 5 -3 115.1

13. TJ Partizán Domaniža 15 5 1 9 18:35 16 4 -8 112.25

14. TJ Družstevník Veľké Kostoľany 15 4 2 9 12:23 14 3 -10 111.5

15. TJ Iskra Holíč 15 3 0 12 10:37 9 2 -15 111.35

16. MŠK Slovan Trenčianske Teplice 15 0 0 15 5:47 0 1 -24 113

Tabuľka „A“ mužstvo mužov

Z - zápasy V - výhra R - remíza P - prehra 

Por. Družstvo Z V R P Skóre Body K +/- FP

1. FO ŠK Modranka 15 14 0 1 58:13 42 16 21 7.8

2. OZ TJ Družstevník Pavlice 15 13 1 1 76:15 40 15 16 0

3. FK Biely Kostol 15 11 2 2 70:23 35 14 14 7.2

4. OFK Bučany 15 10 3 2 40:25 33 13 9 7.8

5. TJ FC Kátlovce 15 9 2 4 40:24 29 12 5 6.4

6. TJ Družstevník Košolná 15 8 1 6 42:29 25 11 1 0

7. ŠPORTOVÉ KLUBY BLAVA 1928 B 15 7 2 6 42:28 23 10 2 22.2

8. FK Sokol Dolné Orešany 15 6 3 6 36:37 21 9 0 0

9. TJ Družstevník Ružindol 15 5 1 9 25:49 16 8 -8 7.8

10. TJ Elastik Bohdanovce 15 4 3 8 27:41 15 7 -6 0

11. TJ Družstevník Brestovany 15 4 2 9 24:36 14 6 -10 0

12. ŠK Dobrá Voda 15 4 2 9 32:56 14 5 -10 7.4

13. TJ Vinohradník Suchá nad Parnou 15 4 1 10 21:43 13 4 -8 7.8

14. ŠK RAPID Hrnčiarovce nad Parnou 15 2 3 10 17:39 9 3 -12 0

15. TJ Sokol Trstín 15 3 0 12 19:60 9 2 -12 0

16. ŠK Naháč 15 3 0 12 11:62 9 1 -15 0

Tabuľka „B“ mužstvo mužov

Z - zápasy V - výhra R - remíza P - prehra 
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deti už absolvovali rok prípravky), fyzických 
daností a časových možností rodičov. Deti na-
vštevujú prípravku pod vedením trénerov Bé-
reša a Obala 3-krát týždenne a my veríme, že 
už v tejto sezóne absolvujú svoje prvé turnaje a 
získajú prvé tenisové úspechy. 

V závere roka chceme pre všetky deti pripraviť 

vianočný turnaj, kde si spolu s rodičmi zme-
rajú svoje sily a schopnosti. Klub pre všetky 
deti pripraví balíčky. Na záver chcem poďako-
vať všetkým členom klubu, trénerom, hráčom 
a rodičom za podporu klubu a tenisového 
športu v našej obci. 

VV TK touto cestou vyslovuje poďakovanie 

pani starostke, obecnému úradu a obecnému 
zastupiteľstvu za ústretovosť a podporu teniso-
vej školy a všetkým želáme v novom roku veľa 
zdravia a úspechov. 

Mgr. Jana Gulová 
člen VV TK ŠK BLAVA 1928

Prípravka

Sústredenie



Z domáceho zápasu A-družstva proti Kútom:  stoja zľava -  Jozef Čápka, Patrik Sýkora, 
v podrepe -  Miroslav Rábara, Vladimír Tibenský        foto: Tibor Matovič
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MÁME až 3 družStVÁ VO VyŠŠíCH SúŤažiaCH

V druhej polovici septembra sa roz-
behol ďalší ročník stolnotenisových 
súťaží. Prihlásili sme 5 družstiev 

dospelých a 2 družstvá žiakov. Keďže zo 4. 
ligy odstúpilo družstvo Moravského Svätého 
Jána, stalo sa naše B družstvo účastníkom 
krajskej súťaže 4. ligy. Svoje miesto v 5. lige 
prenechalo nášmu C-čku. Z 8. ligy sa do 7. 
po odstúpení Malženíc dostalo naše D-čko. 
Takže aj bez priameho postupu sa dostali až 
3 družstvá do vyšších súťaží. Ambície hrať o 
popredné priečky v novej sezóne má hlavne 
A družstvo v 3. lige a B družstvo v 4. lige. 
Ostatné družstvá aj vzhľadom na ich účasť 
vo vyšších súťažiach majú ambíciu skončiť 
v pokojnom strede tabuliek a vyhnúť sa tak 
bojom o záchranu.
A družstvo je v 3. lige po 8. kole jednoznačným 
lídrom, keď všetky zápasy vyhralo. Potešiteľný 
je hlavne výkonnostný progres u Patrika Sý-
koru. Pred ŠKP Trnava máme náskok 2 body,  
o 3 body zaostávajú Veľké Úľany B. Úspešnosť 
v družstve:  Patrik Sýkora 82,1% (23 výhier/28 
zápasov), Miroslav Rábara 81,25% (26/32), 
Vladimír Tibenský 81,25% (26/32), Jozef Čáp-
ka 55,6% (10/18), Lukáš Mužila 66,7% (12/18). 
Radi by sme v tejto sezóne vyhrali 3. ligu a po-
stúpili o súťaž vyššie. Zatiaľ máme na to všetky 
predpoklady.
B družstvo je ako nováčik v 4. lige na 3. mieste 
len bod za Elastikom Trnava C a Leopoldovom 
C. Do družstva sme pred sezónou získali per-
spektívneho mladého hráča Lukáša Mužilu, 
ktorý je aj lídrom B-čka s úspešnosťou 85,2% 
(23 výhier/27 zápasov). Ďalej za družstvo 
hrajú Pavol Heteš 75% (15/20), Karol Gajdoš 
ml. 62,5% (20/32), Štefan Lehen 43,7% (7/16), 
František Rolenčík 38,9% (7/18), Miloš Rapant 

60% (6/10).
C družstvo je nováčikom v najvyššej oblastnej 
súťaži  5. lige. Zatiaľ je na 10. mieste z 12 druž-
stiev. Vzhľadom na výpadok 2 hráčov (Martin 
Matovič, Peter Gajarský) bude zrejme bojovať 
o záchranu v náročnej 5. lige.  Úspešnosť hrá-
čov: František Rolenčík  62,5% (10/16), Mi-
loš Rapant 33,3% (8/24), Tibor Matovič 30% 
(6/20), Rastislav Michalec 30% (6/20), Tomáš 
Hyža 0% (0/9).
D družstvo je nováčikom v 7. lige. Priebežne je 
na 9. priečke z 12 družstiev. Za družstvo nastu-
pujú: Rastislav Michalec 66,7% (16/24), Tibor 
Matovič  57,8% (11/19), Karol Gajdoš st. 50% 
(14/28), Tomáš Hyža 18,75% (3/16), Tomáš 
Matovič 13% (3/23).
V 8. lige hrá naše E družstvo, ktoré je zložené 
hlavne z najmladších hráčov nášho oddielu.
Zatiaľ je bez víťazstva posledné. Cieľom druž-
stva je hlavne získavanie skúseností s mužským 
stolným tenisom. Umiestnenie v tejto súťaži 
pre nás nie je prioritou, podstatné je, aby žiaci 
a aj hráči, ktorí nedávno opustili túto kategó-
riu, mali hernú prax, ktorá je predpokladom 
výkonnostného napredovania každého z nich. 
Za družstvo nastupujú: Ondrej Zachar, Viktó-
ria Urbanovská, Lucia Čapkovičová, Martina 
Čápková, Soňa Krajčovičová, Adrián Rolenčík, 
Marek Hulík.
V kategórii žiakov máme 2 družstvá v 1. lige. 
A družstvo žiakov má ambíciu vyhrať 1. ligu 
- zatiaľ je spolu s Piešťanmi na 1. mieste. Za 
družstvo nastupujú: Tomáš Matovič  86,7% 
(13/15), Tomáš Hyža 83,3% (10/12), Lucia 
Čapkovičová 76,9% (10/13), Viktória Urba-
novská 71,4% (10/14). Verím, že sa žiakom po-
darí získať tento historický úspech a zopakovať 
tak podobný úspech svojich predchodcov (He-

teš, Daniš, Petric, Čápka) z roku 1984.
B družstvo žiakov je na 6. mieste súťaže. Na-
stupujú  v ňom Adrián Rolenčík 66,7% (6/9), 
Marek Hulík 40% (6/15), Matúš Michalička 
12,5% (2/16), Kristián Makovica 7,1% (1/14).
Za kvalitnú prácu s mládežou patrí poďakova-
nie trénerovi RNDr. Gajdošovi, ktorý venuje 
veľké úsilie a čas práci s najmladšou gene-
ráciou. Ovocie tejto práce sa už prejavuje aj  
v A družstve, kde sa stáva postupne lídrom len 
16-ročný Patrik Sýkora, ale aj v iných druž-
stvách sa začína postupne prejavovať  kvalita 
mladej generácie. Určitým ocenením a zado-
sťučinením je aj dotácia od SSTZ, ktorá nám 
bola pridelená pre hráčov do 23 rokov aktív-
nych v súťažiach. Takýchto hráčov máme 14, 
naviac ešte asi 4 ďalších máme v prípravke. Po 
Moravskom Sv. Jáne sme druhí v Trnavskom 
kraji v počte mládežníkov.
Priaznivci stolného tenisu môžu kompletný 
program a výsledkový servis zo stolnoteniso-
vých súťaží vidieť na https://spacincett.php5.
sk,  http://www.pinec.info/htm/tabulka/?sou-
tez=4580.
Pre stolnotenisových amatérov pripravujeme 
tradičný novoročný turnaj - v 1. sobotu nové-
ho roka 6. 1. 2018 od 8.00 hod. Vás radi pri-
vítame v telocvični ZŠ na 11. ročníku turnaja  
o pohár starostky obce. Zároveň Vás pozývame 
na naše domáce zápasy do telocvične ZŠ.
Na záver chcem poďakovať za podporu obci 
Jaslovské Bohunice ako aj vedeniu ZŠ za po-
skytovanie priestorov telocvične. Dobré vzťahy 
a obojstrannú spoluprácu dokladujú aj 3 bri-
gády, ktoré sme v tomto roku zorganizovali pri 
sťahovaní nábytku pri rekonštrukcii školy.

Ing. Jozef Čápka, 
tajomník VV STK ŠK Blava
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Vodácke zbožné želanie, priam dezidérium...

Mávate taký deň. Deň „blbec“. Nič vás 
nenakopne. Len sedíte a čakáte, že 
možno. Možno niekto iný sa ozve, to 

urobí a tak. A nakoniec, ani sa nič nestane, svet 
ide ďalej, dni sa míňajú a môžeme iba skonšta-
tovať, opäť je tu záver roka.

Asi začnem tou bodkou. Bodkou za vodáckym 
letom bol splav Moravy. A prekvapil nielen 
účasťou, ale aj počasím. Prišli Peťo a Lucka Bu-
bánovci s deťmi – komplet rodinka – priniesli 
člny i kajak. Škoda, že pádlo ku kajaku nechali 
doma. Aj to sa stáva. Pridali sa Janko, Majka 
a Ninka Burianovci, vodácki priatelia, Majo 
Jančovič, vodácka stálica a Rudko Moravčík, 
včelár a vodák v jednom. Všetko to istili Jiří  
a Ala Mlčochovci, vodácki mediálni propagá-
tori. Tým som sa stala fotografkou dňa. Nako-
niec však všetko dopadlo inak. 

Počasie bolo pravé letné a horúce. Slnko páli-
lo, voda sa vliekla, paskuda jedna lenivá, pádla 
boli s pribúdajúcimi kilometrami ťažšie a ťaž-
šie. Ako by potešil čo i len malý dáždik alebo 
zatiahnutá obloha. Zbožné želanie, nevysly-
šané. Obdivujeme aspoň rakúsky breh, ktorý 
lemujú rybárske domčeky s čereňmi. Keď už 
ani medovina nechutila, zbadali sme mólo na 
pravej strane rieky Moravy. „Vraj, nakuknime 
k Rakúšanom,“ niekto zavelil. Na brehu si po-
naťahujeme stuhnuté údy a niektorí sa odfotia 
pod rakúskym orlom. Orol – slobodný vták. 
Potiera všetky hranice. Cítime sa ako tie orly. 
Nevyslovené myšlienky odleteli a znovu ideme 
na vodu. Slnko je už vysoko nad hlavami a ube-
rá vodákom z nadšenia, ba aj z veselosti. Na ľa-
vom slovenskom brehu nám vytvorí piknikové 
miesto kamienková pláž. Malý obedík, osvie-
ženie vo vode, trochu hudby,  málo spevu a vo-
dácke tanečnice z Lúčnice si zakrepčili. Kde? 
Samozrejme v Morave.  A opäť sa pred nami tia- 
hne dlhá vodná stuha, v ktorej sa kúpu zelené 

     Burianovci to berú s úsmevom i vážne

     Vylodenie na rakúskej strane

     Niekto objavuje, niekto ukazuje
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KliEtKy 
prE CHOV 
•	 prepelic
•	 králiky 
•	 činčily 
•	 pasce na líšky 
•	 kuny 
•	 liahne na vajíčka
•	 odchovne pre  

kuriatka
•	 krmítka 
•	 napájačky
Robíme rozvoz po celom Slovensku. 
Viac na www.123nakup.eu

Tel. 0907 181 800

Platená reklama

stromy a jasná bielo-modrá obloha. Niekto zbadá most, oceľový kolos cez 
rieku. Cyklomost slobody – spojenie Slovenska a Rakúska – prejav úcty 
obetiam, ktoré zahynuli v týchto miestach na ceste za slobodou. Dôstojne 
sme pod ním preplávali. Pádlujeme vpred k Devínu. Krásne miesto na 
sútoku Moravy a Dunaja. Majestátnosť hradiska sa vypína nad vodákmi.

Tu končí naša vodná cesta. Vylodíme sa na breh. Niektorí sa rozhodli 
ochladiť sa v rieke, iní  zase jačmenným mokom. Posledné fotky a chys-
táme sa na cestu domov. Viac-menej spokojní, viac-menej unavení, ale 
hlavne odhodlaní opäť spoločne zdolať ďalšiu vodnú výzvu. Prečo to do-
padlo inak? Lebo fotografka sklamala a „foťák“ plný „top“ obrázkov ne-
chala v záverečnom odchodovom zhone niekde pod Devínom. Čo dáme 
do novín? Našťastie vodák Majo robil inkognito fotky mobilom. Svet ostal 
opäť v rovnováhe. Smútok zo straty na jednej strane a radosť z nájdenej 
i keď cudzej veci na druhej strane. Hlavne, že vodáci sa nestratili.

Vodácka sezóna nemala končiť splavom Moravy. Prišla pozvánka na sep-
tembrový splav Váhu. Vodák mieni, ale zhora ktosi mení. Počasie si opäť 
robilo, čo chce. Vystihol to citát z filmu: „Chčije a chčije!“ K dažďu sa 
pridala zima ako z ruského filmu, tak sme to vzdali. Niekedy treba zvážiť 
svoje limity, netreba ísť z extrému do extrému. Splav Váhu a s ním súvisi-
ace koníky sme odložili o rok.

Na záver už iba vodácke želanie: „Všetkým priaznivcom športu, organizá-
torom i členom športových klubov, pracovníkom obce a prezidentke ŠK 
Blava 1928 želáme všetko dobré v novom roku 2018 a k tomu patrí i veľké 
ĎAKUJEME!

P.S. Vodácke dezidérium: „Nech voda tečie v korytách plných rýb, nech sú 
jazerá krištáľovo čisté, nech riečka Blava sa vašou obcou navždy zrkadlovo 
vinie.“

autor: Alena Mlčoch Hromadová
autor fotografií: Ing. Marián Jančovič 

Majestnátny hrad Devín na sútoku Moravy a Dunaja

Už sa na to nemôžem pozerať

Chvíľka hudby na kamienkovej pláži

Niečo na tej slobode bude
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radO OpäŤ KnOCKOutOVal SúpEra
V Mestskej športovej hale v Trna-

ve  sa 6. 10.  konal už 4. ročník 
v zmiešanom bojovom umení 

MMA Night of Champions. Na tomto po-
dujatí sa uskutočnilo spolu 10 zápasov a 
klub B.A.S.T. mal zastúpenie v jednom  
z nich, a to Radoslava Tomašoviča. 
Rado okrem iného trénuje v trnavskom klube 
Spartakus fight gyme, kde ho na zápasy pri-
pravuje slovenská legenda tohto športu Attila 
Végh. Radovým vyzývateľom bol zápasník  

z Dunajskej Stredy Nikolas Hodosi, ktorý mal 
na konte 3 zápasy s bilanciou 3 výhry (3 x KO). 
Radova bilancia bola 1 výhra a 2 prehry. Oba-
ja zápasníci mali telesnú váhu do 102 kg a aj 
výškovo boli na tom podobne, do 195cm. 
Samotný zápas mal rýchly priebeh, keďže Ho-
dosi nabudený 3 svojimi výhrami chcel od za-
čiatku zaútočiť, čo Rado veľmi dobre využil a 
súperovi nasadil tzv. „Takedown“, kedy ho chy-
til za nohu a zvalil na zem. Rado sa ocitol vo 
výhode, nakoľko mal súpera od zhruba desia-

tej sekundy na lopatkách. Na zemi si ho potom 
umne pridržiaval a zasypával údermi, čo roz-
hodca predčasne ukončil asi po minúte a pol. 
Rado Tomašovič si teda pripísal ďalšie víťaz-
stvo po dvoch prehrách, ktoré boli spôsobené 
slabou kondíciou, čo už zrejme dotrénoval. 
Želám mu hlavne veľa zdravia, čo je potrebné 
v tomto športe, a samozrejme, veľa úspechov.

Roman Hrčka
predseda B.A.S.T. klubu

Foto: MH

     Zľava: Ľuboš Bošácky (Radov sparingpartner), Maroš Vyskoč (Radov tréner boxu), Radoslav Tomašovič
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